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Protokół nr 50/2022 

 
z L sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego odbytej w dniu 25 maja 2022 roku 

o godz. 14:00 w sali narad (niski parter) Urzędu Miasta w Gorzowie Wielkopolskim przy 
ul.Sikorskiego 4, zakończonej o godz. 17:27 tego samego dnia. 
 
Sesję zwołano zarządzeniem Przewodniczącego Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
 
O terminie, miejscu i tematyce sesji powiadomiono radnych Rady Miasta poprzez doręczenie 
im zawiadomień.  
 
Na ogólną liczbę 25 radnych w posiedzeniu wzięło udział 22 – zgodnie z listą obecności 
stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Nieobecni radni:    
1. Robert Anacki 
2. Przemysław Granat 
3. Katarzyna Szymczak 

 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 
Prezydent Miasta, Z-cy Prezydenta Miasta, pracownicy Urzędu Miasta i zaproszeni goście, 
zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wolne wnioski i informacje oraz oświadczenia klubowe. 
4. Sprawozdanie z działalności zakładów budżetowych za 2021 rok. 
5. Raport o stanie miasta Gorzowa Wielkopolskiego w roku 2021: 

https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/535/Za_2021_rok/ 
a) zapoznanie się z raportem o stanie miasta Gorzowa Wielkopolskiego, 
b) debata, 
c) druk nr 923 - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Gorzowa 

Wielkopolskiego wotum zaufania. 
6. Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu miasta za 2021 r.  

https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/466/2021_rok/ 
https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/system/obj/41984_sprawozdanie_z_wykonania_b
ud_C4_B9_C4_BDetu_2021.pdf 
https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/465/7748/Prezentacja_-
_realizacja_budzetu_2018_-_2021/ 
https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/system/obj/41996_Sprawozdania_roczne_instytu
cji_kultury_za_2021_r..pdf 
https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/116/Majatek_Miasta/ 
https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/system/obj/42410_Uchwala_RIO_225_2022.pdf 

a) zapoznanie się ze sprawozdaniem finansowym za 2021 r., sprawozdaniem rocznym 
z wykonania budżetu miasta za 2021 r., sprawozdaniem rocznym z wykonania planów 
finansowych instytucji kultury za 2021 r. oraz informacją o stanie i sposobie 
gospodarowania majątkiem trwałym miasta Gorzowa Wielkopolskiego na dzień 
31.12.2021 r., 

b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu  
z wykonania budżetu Miasta Gorzowa Wlkp. za 2021 r. wraz z informacją o stanie 
mienia Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, 

c) zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla 
Prezydenta Miasta, 

https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/535/Za_2021_rok/
https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/466/2021_rok/
https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/system/obj/41984_sprawozdanie_z_wykonania_bud_C4_B9_C4_BDetu_2021.pdf
https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/system/obj/41984_sprawozdanie_z_wykonania_bud_C4_B9_C4_BDetu_2021.pdf
https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/465/7748/Prezentacja_-_realizacja_budzetu_2018_-_2021/
https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/465/7748/Prezentacja_-_realizacja_budzetu_2018_-_2021/
https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/system/obj/41996_Sprawozdania_roczne_instytucji_kultury_za_2021_r..pdf
https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/system/obj/41996_Sprawozdania_roczne_instytucji_kultury_za_2021_r..pdf
https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/116/Majatek_Miasta/
https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/system/obj/42410_Uchwala_RIO_225_2022.pdf
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d) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 
Rewizyjnej, 

e) druk nr 924 - podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
oraz sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Gorzowa Wielkopolskiego za 2021 
rok, 

f) druk nr 925 - podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 
2021 rok. 

7. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Miasta Gorzowa Wielkopolskiego  
z organizacjami pozarządowymi na rok 2021. 

8. Sprawozdanie z realizacji Polityki Społecznej Gorzowa Wielkopolskiego 2023+ za rok 
2021. 

9. Informacja o udzielonych ulgach w ramach Programu oddłużeniowego dla osób 
korzystających z lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego w latach 2020-2021. 

10. Sprawozdanie z działalności Gorzowskiego Centrum Pomocy Rodzinie za 2021 rok. 
11. Druk nr 945 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin 

pracy aptek ogólnodostępnych na terenie miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
12. Druk nr 946 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 

Gorzowa Wielkopolskiego. 
13. Druk nr 947 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 

Gorzowa Wielkopolskiego. 
14. Druk nr 948 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 

Gorzowa Wielkopolskiego. 
15. Druk nr 949 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2022-2047. 
16. Druk nr 941 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 
17. Druk nr 942 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 
18. Druk nr 943 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego. 

19. Druk nr 940– podjęcie uchwały w sprawie przyznania Odznaki Honorowej Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego. 

20. Druk nr 944 – podjęcie uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 

21. Sprawozdanie z obrotu nieruchomościami komunalnymi za I kwartał 2022 r. 
22. Przyjęcie protokołu z XLIX sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
23. Sprawy różne, wolne wnioski. 
24. Zakończenie obrad. 
 
 
Ad.1 Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Sesję otworzył i jej obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta – Jan Kaczanowski, 
który po powitaniu stwierdził wymagane quorum do obradowania i podejmowania 
prawomocnych uchwał. 
 
Ad.2 Przedstawienie porządku obrad. 
 
Jan Kaczanowski – Panie i Panowie Radni otrzymali porządek obrad wraz z zaproszeniem. 
Pragnę poinformować, że Prezydent Miasta zwrócił się z wnioskiem o poszerzenie porządku 
obrad o projekt uchwały na druku nr 951 w sprawie udzielenia pomocy społecznościom 
obwodów kijowskiego, wołyńskiego, żytomierskiego, zakarpackiego oraz sumskiego 
położonych na terenie Ukrainy – wniosek stanowi załącznik nr 3 do protokołu, oraz  o projekt 
uchwały na druku nr 952 w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 
ratowników ochotniczych straży pożarnych uczestniczących w działaniu ratowniczym, akcji 
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ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu – wniosek stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Proponuję 
również poszerzenie porządku obrad o projekt uchwały na druku nr 950 w sprawie 
rozstrzygnięcia skargi. Tematem tym zajmowała się Komisja Skarg, Wniosków i Petycji i 
postanowiłem zaproponować poszerzenie porządku obrad o ten punkt, aby mógł być dalej 
procedowany. W związku z brakiem uwag do zaproponowanych zmian w porządku obrad 
przechodzimy do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Poszerzenie porządku obrad o druk nr 951.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (4) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Marcin Kurczyna, Katarzyna Szymczak 
 
Głosowano w sprawie: 
Poszerzenie porządku obrad o druk nr 952.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław 
Wróblewski  
BRAK GŁOSU (1) 
Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (4) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Marcin Kurczyna, Katarzyna Szymczak 
 
Głosowano w sprawie: 
Poszerzenie porządku obrad o druk nr 950.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław 
Wróblewski  
BRAK GŁOSU (1) 
Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (4) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Marcin Kurczyna, Katarzyna Szymczak 
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Jan Kaczanowski – proponuję w pkt. 19 rozpatrzyć projekt uchwały na druku nr 951 w sprawie 
udzielenia pomocy społecznościom obwodów kijowskiego, wołyńskiego, żytomierskiego, 
zakarpackiego oraz sumskiego położonych na terenie Ukrainy, w pkt. 20 projekt uchwały na 
druku nr 952 w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 
ochotniczych straży pożarnych uczestniczących w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, 
szkoleniu lub ćwiczeniu oraz w pkt. 21 projekt uchwały na druku nr 950 w sprawie 
rozstrzygnięcia skargi. Pozostałe punkty porządku obrad zmienią kolejność. Przechodzimy do 
głosowania nad zatwierdzaniem całości porządku obrad wraz z wprowadzonymi zmianami. 
 
Głosowano w sprawie: 
Zatwierdzenie porządku obrad ze zmianami.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław 
Wróblewski  
BRAK GŁOSU (1) 
Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (4) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Marcin Kurczyna, Katarzyna Szymczak 
 
Ad.3 Wolne wnioski i informacje oraz oświadczenia klubowe. 
 
Radosław Wróblewski – chciałbym zapytać o dwie rzeczy. 22 kwietnia, Związek 
Nauczycielstwa Polskiego wystosował pismo do Prezydenta w sprawie podjęcia dyskusji na 
temat wzrostu stawek dodatków motywacyjnych dla nauczycieli. Ta stawka, od 11 lat 
obowiązująca, jest niezmienna i wynosi 100 zł brutto. Czy będziecie Państwo podejmować 
rozmowy, czy już takie rozmowy z ZNP się odbyły? Chciałbym też prosić o informację, 
a zwłaszcza o konsekwencje tego, że Wojewoda Lubuski stwierdził unieważnienie uchwały 
dotyczącej pomocy Ukrainie. Jakie będą tego konsekwencje? Czy jakieś kolejne działania 
będą podejmowane w tej sprawie? Bardzo bym prosił o informację. 
Małgorzata Domagała – Zastępca Prezydenta Miasta – jeśli chodzi o dodatek motywacyjny, 
w dniu wczorajszym rozmawiałam z p. Barbarą Zajbert. Jak Pan z pewnością wie, p. Barbara 
była nieobecna, więc umówiłyśmy się, że gdy już wróci to się skontaktujemy i wracamy do 
tematu pisma, bo rzeczywiście takowe do nas wpłynęło. 
Jacek Wójcicki – Prezydent Miasta – za chwilę udzielimy odpowiedzi na drugi temat tylko 
zbiorę informacje. Poproszę o chwilę cierpliwości. 
Robert Surowiec – wpłynęła do mnie informacja, o którą prosiłem w grudniu ubiegłego roku 
Prezydent Domagałę, odnośnie wszystkich pism, które miasto skierowało do Urzędu 
Marszałkowskiego w sprawie dofinansowania budowy hali widowiskowo-sportowej. Jak 
Państwo pamiętacie, w grudniu ubiegłego roku, przed sesją budżetową, odbyła się duża 
dyskusja, też medialna, z udziałem Rzecznika Miasta, który informował o tym jak zła jest 
współpraca, a w zasadzie jak to Urząd Marszałkowski nie odpowiada na wiele pism, monitów 
w sprawie dofinansowania hali.  Poprosiłem więc w grudniu o te pisma, rozumiem dlaczego aż 
pół roku trwało zanim te odpowiedzi dostałem, bo lubię sytuacje kiedy rozmawiamy opierając 
się o fakty a nie o emocje, a fakty są takie, że otrzymałem trzy pisma kierowane do Marszałek 
Polak z Urzędu Miejskiego, a tak naprawdę tylko dwa z tych pism są na temat dofinasowania 
2 mln zł. Pierwsze pismo jest z 27 października 2020 r. i do sesji budżetowej w 2021 r., czyli 
przez 14 miesięcy nie było żadnego pisma, po czym Rzecznik Miasta informuje jak to Urząd 
Marszałkowski nie reaguje na te monity, których tutaj nie widzę. Mam nadzieje, że one były, 
a nie zostaliśmy wprowadzeni w błąd. Następne pismo jest z 18 stycznia tego roku mimo, że 
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już było wiadomo, że dofinansowanie jest przyznane, a jest ewentualna dyskusja w jakiej 
formule ma to być przekazane. Myślę, że powstało tu jakieś zaniedbanie i myślę, że na 
przyszłość warto rozmawiać bardziej i wyjaśniać takie rzeczy merytorycznie a nie medialnie, 
zwłaszcza że, przynajmniej z tych materiałów, które dostałem wynika, że w tej dyskusji nie 
miała Pani racji Pani Prezydent. Dostałem pisma, które Urząd Miasta kierował do p. Marszałek, 
ale byłbym wdzięczny jeśliby do tego jeszcze dołączyć odpowiedzi i gdyby to trwało tym razem 
krócej niż pół roku. 
Jacek Wójcicki – oczywiście, w odpowiedzi na to pytanie poproszę jeszcze Panią Prezydent. 
Faktycznie może nasze pisma Urząd Marszałkowski nie zrozumiał, postaramy się, 
wprowadzimy politykę prostego języka, żeby one bardziej docierały. Faktycznie dwa lata 
prosiliśmy o pieniądze. To nie tylko pisma, to również korespondencja mailowa, to również 
rozmowy osobiste i opinie z których wynikało, że nie możemy tych pieniędzy dostać. Dzisiaj 
pomimo tego, że droga do tych pieniędzy nie była usłana różami, mogę potwierdzić, że te 2 
mln zł wpłynęły i mam nadzieję, że kolejne również już z lekkością do budżetu miasta wpłyną.  
Małgorzata Domagała – myślę, że już Prezydent Wójcicki odpowiedział radnemu. Oczywiście 
przyjmuję uwagę i obiecuję, że odpowiedzi będą udzielane w szybszym terminie, niemniej 
przypomnę tylko, że te pisma też były odpowiedzią na opinie prawne, które otrzymywaliśmy, 
ale rozumiem, biorę winę na siebie. Przepraszam i następnym razem myślę, że te pisma będą 
do Państwa przychodziły w krótszym terminie. Ale też tak myślę, bo możemy zapomnieć, bo 
jesteśmy tylko ludźmi i wtedy wystarczy telefon do mnie i z pewnością od razu takie pismo 
prześlę. 
Robert Surowiec – mam wrażenie, że tutaj nie chodzi o jakość tego języka, bo mam takie 
przeświadczenie, że osoby, które czytają te pisma, potrafią czytać ze zrozumieniem, natomiast 
z tych materiałów, które dostałem wynika, że tak naprawdę jedyne pismo w tej sprawie było 
skierowane 14 miesięcy przed tym, jak Rzecznik Miasta ogłosił jak jest zła współpraca i jak nie 
ma odpowiedzi na pisma. Jeśli była jakaś inna korespondencja, np. mailowa, to też o nią 
prosiłem, bo chciałem rozmawiać o faktach, a nie o tym kto co w mediach powiedział 
i dlaczego. Zawsze łatwiej się rozmawia jak się bierze dokumenty i na podstawie tych 
dokumentów można wyciągnąć wnioski. Z tego co dostałem, to jest jedno pismo, 14 miesięcy 
nic się nie działo, informacja rzecznika Miasta i później po miesiącu następne pismo proszące 
o przyznanie środków, które były już przyznane, trwała tylko dyskusja o to w jaki sposób to 
przesłać. Ale wiemy jakie są fakty i myślę, że wyciągnijmy na przyszłość wnioski takie, że dużo 
lepiej usiąść i rozmawiać, bo wtedy kiedy toczyła się już merytoryczna rozmowa to się okazało, 
że te środki dość sprawnie i skutecznie można przekazać, a o to nam wszystkim chodzi. 
Jacek Wójcicki – wykazaliśmy się ogromną cierpliwością, ponieważ to nie my składaliśmy 
deklarację o przekazaniu tych środków i woli przekazania, więc jak najbardziej będziemy 
bardziej niecierpliwi, chyba że możemy oczywiście wystąpić jeszcze o bilingi, o notatki itd., ale 
myślę, że to nie ma sensu, ważne że pieniądze są i liczymy, że kolejne będą wpływały. 
Grzegorz Rojek – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego – jeśli 
chodzi o uchwałę w sprawie określenia zakresu pomocy zapewnionej obywatelom Ukrainy 
w związku z konfliktem zbrojnym na terenie tego państwa, rzeczywiście Wojewoda Lubuski 
wydał rozstrzygniecie w tej sprawie, ale rozstrzygniecie dotyczy stwierdzenia nieważności §4 
uchwały w zakresie słów: „podjęcia z mocą od dnia” oraz „ i podlega ogłoszeniu w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Lubuskiego”. Jest konieczny i powoduje, że jako akt kierownictwa 
wewnętrznego wchodzi w życie z dniem, 24 lutego. W związku z powyższym §4 niniejszej 
uchwały w chwili obecnej brzmi: „uchwała wchodzi w życie z dniem 24 lutego 2022 r.” i tak ta 
uchwała obowiązuje, natomiast wcześniej był zapis, który został uchylony: „uchwała wchodzi 
w życie z dniem podjęcia z mocą od dnia 24 lutego 2022 r. i podlega ogłoszeniu w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Lubuskiego”. Także zapisy uchwały dotyczące §1-3 zostały 
niezmienione, zmieniła się tylko formuła ostatniego zapisu i uchwała obowiązuje.  
Jan Kaczanowski – o zabranie głosu prosił mieszkaniec naszego miasta, p. Jacek Uchański – 
wniosek o udzielenie głosu na sesji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Jacek Uchański – mieszkaniec miasta – szanowny Panie Prezydencie, Panie Przewodniczący 
dziękuję za udzielnie głosu i Wy, drodzy Radni Gorzowa, Radni nieporadni, którzy sobie 
przegłosowali podwyżkę w listopadzie, tylko w grudniu pieniędzy nie starczyło. Wiem o tym, 
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że zdjęliście ten punkt z ostatniej sesji, więc udało się jakoś z tego wywinąć, ale smród 
pozostał. 
Jerzy Synowiec – ale niech Pan innego języka używa, to jest sesja. 
Jacek Uchański – no Pan to jest idealnym przykładem używania języka. Pan to akurat ostatni 
powinien mi zwracać uwagę. 
Jan Kaczanowski – Panie Jacku, bardzo serdecznie proszę. Jeśli ktoś nawet używa nie takiego 
języka jak byśmy sobie wyobrażali, to wcale nie oznacza, że ja mam takiego języka używać, 
czy Pan ma takiego języka używać.  
Jacek Uchański – to jest osobny temat, ale zostawmy to, bo nie w tej sprawie tutaj 
przyszedłem. Oczywiście mieszkańcy będą pamiętać, kto głosował, oczywiście jednym 
z głównych był p. Synowiec, za podwyżkami, ale na razie do tego nie doszło więc zostawmy 
ten temat. Proszę Państwa, afera, tzw. banerowa, żeby nie używać brzydkich słów, burza 
w Radzie, z przodu było inne słowo, ale ta cała afera, którą Państwo nakręcili na ostatniej sesji 
Rady Miasta budzi mój sprzeciw. To czym się Państwo zajmują nie powinno mieć w ogóle 
miejsca. To są jakieś prywatne wojenki, które powinny być załatwiane w inny sposób, ale skoro 
ten temat został poruszony i dotrwałem chyba do 45 minuty ostatniej sesji, kiedy mówił 
Prezydent, to myślę, że powinna być też odpowiedź drugiej strony. Nie odpowiedź 
stowarzyszenia kibiców „Stalowcy”, nie odpowiedź fanatyków Stali Gorzów, nie odpowiedź 
gamonia i palanta Panie Synowiec, tylko odpowiedź mieszkańca tego miasta od urodzenia, od 
36 lat, i od 25 lat kibica tego klubu, mniej więcej od tego momentu kiedy Pan zdawał sprzęt 
i razem z Panem Gondorem wysprzedawaliście… 
Jerzy Synowiec – Panie Przewodniczący czy to jest jakaś sprawa karna? Ten Pan z kolegami 
mają w tej chwili postępowanie karne w prokuraturze za swoje zachowanie. 
Jacek Uchański – Pan mnie chyba z kimś myli. 
Jerzy Synowiec – nie, nie mylę Pana. 
Jan Kaczanowski – Panie Jacku, niech Pan uważnie mnie wysłucha. Moim obowiązkiem jest 
prowadzić sesję Rady Miasta zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym, a tam jasno jest 
określone, że jeśli mieszkaniec naszego miasta i tak my też sobie określiliśmy w statucie, 
zgłosi się z chęcią zabrania głosu, to przyjęliśmy taką zasadę, że będziemy umożliwiali w pkt. 
3 porządku obrad zabranie takowego głosu, ale to wcale nie oznacza, żebym sprawdzał czy 
dany mieszkaniec ma jakiekolwiek zarzuty do kogoś, czy też nie, bo nie jestem ani 
prokuratorem, ani sędzią, ani adwokatem, jestem tylko, albo aż Przewodniczącym Rady 
Miasta i będą kierował się tą prostą zasadą, którą wyraziłem i Panie Jacku bardzo proszę 
i zawsze każdego o to proszę, żeby ważyć każde słowo, które by bez powodów nie dotknęło 
kogokolwiek. Mam w swoim życiu do czynienia z różnymi sytuacjami, że niektórzy zachowują 
się nerwowo, staram się prowadzić obrady tak by w miarę godnie reprezentować Radę Miasta, 
także jeśli można uniknąć pewnych niepotrzebnych inwektyw, to bardzo serdecznie prosiłbym 
do meritum sprawy. 
Jacek Uchański – dziękuję za uwagę Panie Przewodniczący. Wynotowałem sobie pewne 
zdania, kwestie, słowa, których Państwo używali na ostatniej sesji, zarzuty, pytania, które 
kierowali do klubu, do kibiców.  Postaram się Państwu pewne rzeczy wyjaśnić i powiedzieć. 
Zacytuję pewne zdania. Radosław Wróblewski zaczął atak na osobę, która ten transparent 
wywiesiła, cytuję: „Stadion miejski nie może być przestrzenią do prowadzania jakichkolwiek 
rozgrywek personalnych i osobistych i nie może być miejscem do głoszenia haseł opartych na 
niesprawdzonych i nieprawdziwych informacjach. Stadion nie może być też miejscem 
bezpodstawnego atakowania i szkalowania naszych miejskich radnych.” Zwrócił się Pan 
również z apelem do władz klubu żużlowego Stal Gorzów: „Weźcie Państwo za to co robicie 
odpowiedzialność. To jest niedopuszczalne, że tego typu sytuacje mają miejsce na miejskim 
stadionie.” To Pana słowa prawda? Widać, że ma Pan niewielkie pojęcie o kibicach i o tym co 
dzieje się na stadionach, co kibice potrafią robić i to w jaki sposób wspierają swój klub lub 
wydają swoje zdanie na jakiś temat. Widział Pan oprawę kibiców Legii Warszawa o Putinie? 
Widział Pan czy nie? To niech Pan sobie wygoogluje. Albo widział Pan oprawę kibiców Legii 
Warszawa w Poznaniu o Powstaniu Warszawskim? To niech Pan sobie wygoogluje, to Pan 
zobaczy co potrafią zrobić kibice i powiem Panu, że to wszystko odbywało się na miejskich 
stadionach, zarówno w Poznaniu na Lechu i na Legii w Warszawie i z tego co wiem to są 
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stadiony miejskie, jeśli ma Pan inne wiadomości na ten temat, chętnie bym się skonfrontował. 
Więc to nie jest tak, że o kibicach, mówi się tylko kiedy dochodzi do zadym, albo innych rzeczy. 
Oprawę, o której wspomniałem oglądał cały świat, więc zanim wyda Pan jakieś sądy co 
powinno się na stadionach robić, czego się nie powinno robić fajnie, żeby Pan trochę zgłębił 
ten temat i nie wypowiadał takich rzeczy. Natomiast jeśli chodzi jeszcze o ten baner, który 
zacytuję, bo ja co prawda na meczu byłem, ale transparentu niestety nie widziałem, nie wiem 
w którym miejscu on był zawieszony, ale być może ja przychodzę w innym celu na stadion, 
dopingować drużynę i patrzeć jakie jest widowisko, a nie szukać banerów po stadionie, ale 
podobno był, a treść jego brzmiała cytuję: „Synowiec! Miej honor, zwróć pamiątki naszej 
legendy.” Taka treść banneru podobno zawisła na stadionie i nie było, z tego co ja wiem, z tego 
co Państwo mówiliście, bo ja tylko cytuję akurat p. Wróblewskiego, bo tego banneru nie 
widziałem, nie było tam żadnego słowa ukradł, czy zrobił coś innego. Jeżeli dobrze 
zacytowałem było zwróć, czyli nie wiadomo czy pożyczył i zapomniał oddać czy nie pożyczył. 
Jan Kaczanowski –  p. Jacku prosiłbym w dwóch zdaniach wyrazić swoją opinię, co Pan myśli 
na ten temat, czy nie myśli, ponieważ Rada Miasta nie jest od tego, żeby prowadzić tutaj 
dochodzenie. Ma Pan prawo wyrażać swoją opinię, ale niech Pan zmierza do końca.  
Jacek Uchański – szanowni Państwo poświęciliście przynajmniej 45 minut na dyskusję na ten 
temat, a teraz nagle macie problem, żeby wysłuchać 15 i to odpowiedzi, nie klubu, nie kibiców, 
tylko jednego mieszkańca, więc apeluję, żeby Państwo się uspokoili i udzielili mi tego głosu do 
końca, bo ta afera rozpętała się głównie przez Państwa.  
Patryk Broszko – ale przed chwilą powiedział Pan, że nawet nie widział tego banneru, a teraz 
zabiera Pan głos.  
Jacek Uchański – tak, nie widziałem ale cytuję Radnego. 
Jan Kaczanowski – Panie Jacku, ale nie pozwolę na takie momenty. 
Jacek Uchański – ale to Radny się udziela. 
Jan Kaczanowski – ma Pan jeszcze 2 minuty. 
Jacek Uchański – dziękuję bardzo, że aż tak dużo czasu mi Pan dał. 
Jan Kaczanowski – ale po co Pana komentarz? Już Pan traci kilka sekund. 
Jacek Uchański – szanowni Państwo czasu jest mało, ale postaram się skrócić to co 
przygotowałem. Problem proszę Państwa leży gdzie indziej. Problem nie powstał na ostatnim 
meczu i on ciągnie się od dłuższego czasu. Tak naprawdę nie wiadomo gdzie ma swój 
początek, natomiast chciałbym się, jeżeli Pan pozwoli, odnieść tylko do jednej rzeczy, której 
osobiście byłem uczestnikiem, więc mogę za to odpowiadać we własnej osobie. Wyjazd na 
Teneryfę, rok 2021. Znają Państwo tyle ile p. Synowiec napisał w mediach, tyle Państwo 
wiedzą, a akurat ja byłem i widziałem i wiem co widziałem i mogę się wypowiadać w tym 
temacie. A ktoś z Państwa był oprócz mnie? Bo ja nie pamiętam. 
Jerzy Synowiec – wiele razy na teneryfie byliśmy. 
Jacek Uchański – ale chyba nie tym samolotem. 
Jan Kaczanowski – p. Jacku ale bardzo Pana proszę. 
Jacek Uchański – ale o co Pan mnie prosi? Cały czas ktoś mi przeszkadza. 
Jerzy Synowiec – Pan przyjechał się pochwalić, że był na Teneryfie po prostu. 
Jan Kaczanowski – p. Jacku, to niech Pan mówi swoje. 
Jacek Uchański – postaram się skupić, żeby szanowni radni mi nie przeszkadzali. Trzeba być 
głupim i naiwnym, żeby wierzyć, że tu chodzi o Stal Gorzów, że tu chodzi o kibiców, czy tu 
chodzi o Stilon Gorzów. Tak naprawdę cała ta wojenka, która trwa to są jakieś prywatne 
porachunki p. Synowca z aktualnym prezesem tego klubu, którego Pan obraża. Ja nie jestem 
oczywiście jego obrońcą i nie zamierzam zabierać głosu w jego imieniu, natomiast jeżeli Pan, 
jako radny, człowiek doświadczony, wykształcony, powszechnie…. 
Jerzy Synowiec – p. Przewodniczący minęły dwie minuty, się skupia facet na mnie, to jest 
chory człowiek. 
Jacek Uchański – Pan mnie obraza, przecież sam jest Pan palant i gamoń. Szanowni Państwo 
ja chciałem tylko jedną rzecz jeszcze zacytować jeśli można, bo to są tylko cytaty.  
Jan Kaczanowski – to niech Pan zacytuje i kończymy Pana głos w dyskusji. 
Jacek Uchański – cytuję p. Synowca: „Ludzie, nic z tego nie rozumiecie, chodzi wszak 
o promocję Gorzowa, że jesteśmy mocni w piciu na umór, rozróbach itp. Choć nawet ja bym 
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tego nie wymyślił, że szefa takiej akcji promocyjnej nie wpuszczą do samolotu z powrotem. 
Brak kontaktu z otoczeniem. Trzeba im dać kolejne miliony na promocję Gorzowa 
w Argentynie.” Naprawdę? Kto to Panu powiedział? Ostafiński? Czy Zmora? Ja akurat byłem, 
leciałem tym samolotem, widziałem co się działo i naprawdę takie rzeczy proszę Pana nie 
miały miejsca, to jest zwykła burza, żeby gorzej nie powiedzieć, prywatne porachunki Pana 
Synowca i  chodzi w nich tylko o to… 
Jerzy Synowiec – Panie Przewodniczący jestem zmuszony opuścić sesję, nie jestem w stanie 
wysłuchiwać. 
Jacek Uchański – widać, że nie jest Pan odporny na krytykę, a Pana żona mówiła, że polityk 
powinien być. 
Jan Kaczanowski – p. Jacku, bardzo serdecznie dziękuję, naprawdę bardzo serdecznie 
dziękuję za zabranie głosu. Myślę, że Pan nie do końca skorzystał z tej okazji, jaką Pan miał 
daną, dlatego że nie potrzebnie wdał się Pan w osobiste, wg mnie, inwektywy. Jeśli Pan na 
sesji Rady Miasta przedstawia informację, że Radna Miasta miała na ostatniej kwietniowej 
sesji podjąć uchwałę dotyczącą podwyżek diet dla radnych, to kompletnie minął się Pan 
z prawdą, dlatego, że tytuł tej uchwały był inny. Ten tytuł to był: na utrzymanie i działalność 
Biura Rady Miasta, a to są dwie różne sprawy – diety radnych miasta czy funkcjonowanie Biura 
Rady Miasta i tak to się miało, ale doszliśmy do wniosku, w związku z potrzebami pilniejszymi 
jakie wynikają z MZK, postanowiliśmy te środki przekierować na funkcjonowanie Miejskiego 
Zakładu Komunikacji. Po drugie mam taką propozycję, jeśli ktoś czuje się urażony, dotknięty 
czyimiś słowami czy też stwierdzeniami, to zapewniam Pana, że nie Rada Miasta jest 
organem, który prowadziłby w tym przypadku śledztwo. Każdy z mieszkańców, każdy 
z obywateli może skorzystać z określonych organów jakie w tym Państwie działają, mam na 
myśli Policję, Prokuraturę, w ostateczności sądy i jeśli ktoś się czuje urażony takim czy innym 
stwierdzeniem proponuję tam je skierować. Jeśli Pan wyraził opinię, że baner o takiej, czy 
innej treści, ja osobiście uważam, że banery o takiej treści, które dotykają obojętnie jakiej 
osoby, one nie powinny mieć miejsca na żadnym, obiekcie sportowym, bo jeszcze raz 
zaznaczam, od tego są w naszym kraju określone organa.  
Jacek Uchański – szkoda szanowni Państwo, że są równi i równiejsi, że Państwo mogą… 
Jan Kaczanowski – Panie Jacku, Pan w ogóle nie wsłuchał się w mój głos. 
Jacek Uchański – bo Pan nie ma racji. 
Jan Kaczanowski – a to Pan z góry zakłada, że ja nie mam racji, a Pan na pewno ma rację. 
Jerzy Synowiec – ten Pan łącznie ze swoimi kolegami z grupy „Fanatycy ze Stali”, nie tylko 
obraża mnie od dwóch lat w sposób ohydny w internecie, na swojej stronie, ale ostatnio 
posunął się do tego, że stwierdził, że mają 300 tys. zł na to, żeby mnie wykończyć i tu żarty 
się kończą, to jest tego typu człowiek. 
 
Ad.4 Sprawozdanie z działalności zakładów budżetowych za 2021 rok. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że sprawozdanie z działalności zakładów budżetowych za 
2021 rok wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Poinformował również, 
że sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej przyjęła do wiadomości 
Komisja Gospodarki i Rozwoju, natomiast sprawozdanie z działalności merytorycznej Ośrodka 
Sportu i Rekreacji przyjęła do wiadomości Komisja Kultury, Sportu i Promocji. W związku 
z brakiem zgłoszeń do dyskusji, w tym punkcie porządku obrad, proponuję zapis, że Rada 
Miasta przyjęła do wiadomości sprawozdanie z działalności zakładów budżetowych za 2021 
rok.  
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
Jan Kaczanowski – ogłaszam 3-minutową przerwę. 
 
Po przerwie: 
Halina Kunicka – ta sytuacja, która miała miejsce pokazuje, że musimy poczynić pewne 
starania i tutaj apeluję do Prezydenta i do innych osób, które powinny zareagować, natomiast 
apeluję o to aby w czasie sesji byli oddelegowani funkcjonariusze Straży Miejskiej, którzy będą 
z nami w czasie sesji dlatego, że w tym momencie, to co się wydarzyło, nikt z nas nie był 
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bezpieczny, bo nie wiedzieliśmy co ten człowiek może zrobić. Mamy dzisiaj na świecie 
przeróżne sytuacje, kupno broni i innych rzeczy to jest chwila moment i chciałabym żebyśmy 
sobie wzięli to do serca i żeby zadbać o bezpieczeństwo nas wszystkich. 
Jan Kaczanowski – każdy ma prawo do swoje opinii, ja osobiście takiego zagrożenia nie widzę. 
 
 
Ad.5 Raport o stanie miasta Gorzowa Wielkopolskiego w roku 2021. 

a) zapoznanie się z raportem o stanie miasta Gorzowa Wielkopolskiego, 
 

Jan Kaczanowski – poinformował, że raport o stanie miasta Gorzowa Wielkopolskiego w roku 
2021 wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
Jacek Wójcicki – nawiązując do tej sytuacji  sprzed chwili, niestety język polityki i tego życia 
społecznego się trochę bardziej radykalizuje. To na nas ciąży odpowiedzialność, żeby jednak 
w naszych dyskusjach starać się kreować jak najłagodniejszy język, bo myślę, że jesteśmy 
przykładem dla naszych mieszkańców, choć myślę, że w dobie najbliższych miesięcy, 
kampanii parlamentarnej, kampanii samorządowej, ten język będzie się zaostrzał, ale może 
w naszym mieście uda się troszeczkę uniknąć, złagodzić. Myślę, że z jednej strony, o ile język 
w polityce jest bardzo niewybredny, podyktowany jest względami politycznymi, o tyle w naszej 
dyskusji dotyczącej budżetu miasta i spraw miasta, ten język wynika często z zaangażowania, 
te emocje wynikają przede wszystkim z dbałości o miasto i to, że spieramy się co do procedur, 
co do metod dojścia do określonego celu, to z jednej strony dobrze, bo to znaczy, że i radnym 
i nam pracownikom Urzędu Miasta zależy na tym, żeby miasto szło do przodu. Otrzymaliście 
Państwo raport o stanie Miasta Gorzowa Wielkopolskiego za ubiegły rok. Ten raport jest 
bardzo szeroki, ale chciałbym powiedzieć o kilku rzeczach tak ogólnie. Rok 2021 to był rok 
przede wszystkim pandemii, obostrzeń, z którymi walczyliśmy, to był też początek powrotu do 
normalności, ale również początek wzrostu cen, który dzisiaj galopuje, ale do wzrostu cen 
zaraz jeszcze dojdę. Oczywiście w pandemii musieliśmy sobie radzić i dziękuję za wsparcie, 
bo w ubiegłym roku otrzymaliśmy ponad 1.600.000 zł z Urzędu Marszałkowskiego na 
komputery. Dziękuję naszym radnym za wsparcie i za promowanie tej inicjatywy, bo dzięki 
temu nasze dzieci mogły tą naukę zdalną prowadzić. Dziękuję serdecznie za wsparcie, które 
otrzymaliśmy z Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego na walkę z pandemią. Też dziękuję 
radnym, którzy uczestniczyli w tych rozmowach, w tej walce, co by nie mówić, o pieniądze dla 
naszego miasta. Pandemia spowodowała, że 2021 rok był szczególnym rokiem, bo to nie był 
już rok pewnego lockdownu, ale bardzo szybko musieliśmy odnaleźć się w nowej 
rzeczywistości i tak naprawdę to pandemia spowodowała, jak już mówiłem, o wzrostach cen, 
ale pomimo tego rok 2021 był rokiem zakończenia wielu inwestycji. To był rok bardzo dużych 
inwestycji, od takich, które się zakończyły, jak wylot na Szczecin, ulica Myśliborska, 
przebudowa ulicy Spichrzowej, Olimpijskiej, Słonecznej, kontynuacja DK22, przebudowa trasy 
Nadwarciańskie, Kombatantów, Długosza, ale też mniejsze takie jak Chabrowa, Żniwna, 
Koralowa, Krańcowa, Kowalskiego, Kirasjerów, był taki drobny, ale bardzo znaczący projekt 
Kiss and Ride przy szpitalu, była Cysterska, Batalionu Zośka dwie ulice, o których 
rozmawialiśmy długo Bogusławskiego i Sosnkowskiego. To był rok na pewno dużych 
remontów, przebudów i wielu nerwów ludzi stojących w korkach, ale to by też rok, kiedy 
w zasadniczą fazę przebudowy wszedł CEZiB czyli Centrum Edukacji Zawodowej i Biznesu, 
inwestycja, która jest kluczową inwestycją dla naszego miasta i ona będzie kształtowała naszą 
młodzież. Oczywiście, że dzisiaj widzimy pewne perturbacje, trudności z budynkiem B, który 
już na koniec wakacji 2021 roku miał nam dać możliwość wejścia młodzieży, ale niestety to 
nie było możliwe. Robimy wszystko, żeby młodzież jak najszybciej do CEZiB-u weszła, w tej 
chwili już hala działa. Inwestycje w mieście toczyły się, wydaje mi się, bardzo dobrym tempem, 
bo warto zwrócić uwagę, że przyrost w inwestycjach był spory. Jeżeli patrzymy na wykonanie 
w ostatnich latach, już nie powiem o roku, w którym rozpoczynaliśmy współpracę, bo wtedy 
miasto przeznaczyło 20 mln zł na inwestycje, ale w wykonaniu w 2021 mieliśmy 216 mln zł. To 
są gigantyczne środki. Mamy świadomość i też chciałbym na to zwrócić uwagę, że podjęta 
wspólnie decyzja o zaciągnięciu zobowiązania, właściwie skorzystaniu, bo myślę, że wiele 
samorządów nam zazdrości z instrumentu Europejskiego Banku Inwestycyjnego i skorzystaniu 
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z pożyczki w wysokości 400 mln zł, to był naprawdę bardzo dobry ruch. Inwestycje, które 
rozpoczęliśmy dwa-trzy lata temu skończyliśmy, czy kończymy w „normalnych” pieniądzach, 
to mówię już tak kolokwialnie. A zobaczcie Państwo co się teraz dzieje i wyobraźcie sobie, że 
dzisiaj ogłaszalibyśmy przetarg na przebudowę ulicy Sikorskiego, Chrobrego, DK22, czy 
którąkolwiek inną. Trzykrotne czy czterokrotne wzrosty cen stali, asfaltu, betonów 
spowodowałyby, że byśmy nie zrobili trzech inwestycji, tylko jedną. To był dobry ruch. 
Oczywiście, że kredyty trzeba spłacać, to jest rzecz jasna i oczywista, natomiast ten kredyt był 
tak naprawdę instrumentem finansowym, jego oprocentowanie jest takie, o którym nie tylko 
marzą samorządy, ale każdy z nas by marzył, żeby jego kredyt domowy, hipoteczny był tak 
nisko oprocentowany. Rok 2021 to też rok wielkich dotacji i dziękuję za to, bo mogliśmy to 
wsparcie otrzymywać zarówno ze strony Urzędu Marszałkowskiego, jak i ze strony Rządu. 
Przed nami wielkie wyzwania, ale jakby o tym roku 2022 i 2023 będziemy dopiero rozmawiać. 
Dziękuję również za rozpoczętą dyskusję, która toczy się wokół budżetu i dziękuję za 
odpowiedzialność, bo przy podejmowaniu uchwały budżetowej w grudniu 2021 roku, czyli na 
koniec, mieliśmy świadomość zaawansowania pracy, mieliśmy świadomość kontynuacji 
inwestycji i ten budżet na 2022 rok przyjęty jednogłośnie był bardzo dobrym, odpowiedzialnym 
budżetem. Nikt się nie spodziewał wojny, nikt się nie spodziewał tak drastycznych wzrostów 
cen i dziękuję, że dzisiaj Państwo podchodzicie do tego odpowiedzialnie i dyskutujemy na 
temat pewnej weryfikacji tego budżetu. Szanowni Państwo dziękuję jeszcze raz za dobrą 
współpracę, za to, że rok 2021 obfitował w ogrom inwestycji, w przebudowę miasta. Mimo 
wszystko, mimo tych, jeszcze raz powiem, kontrowersji w dochodzeniu do celu i sporów, które 
się toczą na sesji, to ta zgoda, do której finalnie doprowadzamy po kuluarowych sporach i 
obradach daje miastu naprawdę wiatr w żagle. Dodam jeszcze jedną rzecz, bo często jesteśmy 
o to pytani, w zeszłym roku sprzedaliśmy 22 działki, 16 hektarów za 21 mln zł. To są inwestycje, 
które rozpoczęły się już, to są inwestycje, które dadzą miejsca pracy, a cały czas pracujemy 
nad kolejnymi inwestorami. 
 

b) debata, 
 

Marta Bejnar-Bejnarowicz – dziękuję za tą krótką prezentację. Chciałabym naświetlić kilka 
rzeczy, które budzą moje wątpliwości. Będę mówić zgodnie z tym jak jest to przedstawione 
w raporcie, żeby jeśli ktoś ma ochotę, to żeby mógł śledzić. Na stronie 13 jest kwestia 
bezpieczeństwa miasta, jest dla mnie bardzo istotną sprawą. Temat, który się tutaj pojawił, 
czyli policja twierdzi, że ma 98% wykrywalności, jeżeli chodzi o narkotyki. Natomiast mamy 
problem, który sygnalizowałam już Wiceprezydent Domagale i już jesteśmy chyba umówione 
na pewne działania, to jest kwestia dostępności narkotyków dla młodzieży. Jest w tej chwili 
wysyp dostępności do mefedronu oraz dopalaczy, które się wlewa do papierosów 
elektronicznych. Można to sobie kupić na Allegro, to są grosze. Skutki są opłakane. Centrum 
dostępności jest na bulwarze, nie można rozróżnić, czy dziecko jest podpite, bo można tam 
pić alkohol, czy jest pod wpływem jakichś środków psychoaktywnych. Dla mnie, jako dla matki 
dwóch chłopaków, jest to sprawa bardzo istotna i proszę, żeby podejść do tego w sposób 
bardzo poważny. Następny temat, który w moim zestawieniu tutaj się pojawił, na stronie 27 
mamy współpracę miasta z organizacjami pozarządowymi właśnie w sprawie spraw 
społecznych. Miałabym prośbę o to, żeby jeżeli Państwo wymieniacie takie zadania, które są 
realizowane przy współpracy z różnymi organizacjami, to żeby też dopisać nie tylko jakie są 
liczby, czyli ile zostało udzielonej dotacji, ale jakie były parametry zakładane do realizacji, czy 
te działania zostały zrealizowane, bo w ten sposób to tylko wiemy, ile zrobiliśmy, ale nie wiemy 
czy dobrze, czy to miało sens, czy będziemy to kontynuować. To jest jedna rzecz. 
Przypominam się przy okazji współpracy z organizacjami pozarządowymi o Centrum 
Organizacji Pozarządowych. Już rozmawialiśmy z Prezydentem Wójcickim, z Prezydent 
Domagałą na ten temat i teoretycznie było pozytywne nastawienie wyczułam. Natomiast nie 
wydarzyło się w tym zakresie jeszcze nic konkretnego. Na stronie 33 mamy osoby długotrwale 
korzystające ze świadczeń. Niepokojące jest dla mnie to, że mamy wzrost osób, które 
korzystają ze świadczeń ze względu na alkoholizm i ze względu na bezdomność. Na komisji 
poprzednio rozmawialiśmy na temat wykluczenia energetycznego, to znaczy, że ceny za 
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opłaty za prąd, za ciepło, za gaz rosną w zastraszającym tempie. Również czynsze mieszkań, 
lokali komunalnych i socjalnych. W związku z tym możemy się spodziewać, że będzie coraz 
większa liczba osób, które mają, problemy z opłaceniem swoich czynszów i w związku z tym, 
że będzie to nas tak naprawdę więcej kosztowało. Wzywam do tego, żebyśmy już dzisiaj zajęli 
się tym w jaki sposób temu zapobiegać. Na komisji trochę na ten temat rozmawialiśmy, 
dowiedziałam się, że wszystko jest super, ale myślę, że jest to temat do tego, żebyśmy się 
trochę nad tym głębiej pochylili. Kultura, strona 40, jest tabela konkursy z zakresu kultury, 594 
tys. zł na całą działalność organizacji pozarządowych w zakresie kultury. Chciałabym jako 
porównawczą podać kwotę, że na umowę „Stąd Jestem” ze sportowcami wydano 503 tys. zł 
czyli te kwoty są niemal identyczne. Daliśmy osobom, które mają nas promować w sposób, 
który dla mnie jest nie do końca czytelny, ale to już pominę. Konkursy w kulturze to jest dosyć 
istotna sprawa, bo jeżeli nie inwestujemy w ludzi młodych, przepraszam nie tylko młodych, ale 
w ludzi kreatywnych, którzy w jakiś sposób podnoszą poziom, jakość życia w naszym mieście, 
którzy chcą działać w zakresie kultury, w zakresie sztuki, oferują jakąś ambitną rozrywkę 
mieszkańcom i chcą też jakby się rozwijać jako organizacje pozarządowe, bo myślę, że dla 
miasta to jest bardzo istotne, żebyśmy mieli to społeczeństwo obywatelskie dobrze rozwinięte, 
to przekazanie takiej kwoty na całe miasto, na cały rok wszystkim organizacjom, które 
w kulturze chcą działać myślę, że równowaga tutaj mocno została zachwiana, żeby kilku 
sportowcom dać taką samą kwotę jak wszystkim organizacjom, które chcą działania w kulturze 
realizować. Tym bardziej, że wniosków wpłynęło dużo więcej i nie zostały one zakwalifikowane 
do realizacji, właśnie ze względu na to, że brakowało pieniędzy. Strona 49 mam tutaj, to jest 
to już współpraca z organizacjami w sporcie i jest tutaj taki zapis: „Kluby gorzowskie 
w najbardziej znaczący sposób wpływają na rozpoznawalność naszego miasta w kraju jak 
i poza jego granicami”. Dzisiaj dowiedzieliśmy się, że mieliśmy bardzo intensywną promocję 
na Teneryfie. Nie wiem, czy to jest cała promocja jaką finansujemy, 730 tys. zł tutaj widzę, że 
poszło akurat na żużel, także na pewno na Teneryfie jesteśmy już rozpoznawali. Pytanie co 
się na to przekłada? Może trochę opisu na przyszłość, albo może mailem bym dostała też 
później od merytorycznych osób, które się tym zajmują, na co ta rozpoznawalność naszego 
miasta się przekłada, skoro zapłaciliśmy na nią 1.000.050 zł. Następna kwestia to korkowe,  
51 organizacji wykonało zadania przeciwdziałające alkoholizmowi. Nie ma tutaj w raporcie 
informacji o tym w jaki sposób te działania zapobiegły temu alkoholizmowi i chciałabym, 
żebyśmy wymagali też od organizacji, które się ubiegają o finansowanie w tym zakresie, żeby 
one rzeczywiście wykazały w jaki sposób te działania, które przeprowadzają wpłynęły na 
profilaktykę przeciwdziałania alkoholizmowi, tym bardziej, że tak jak wcześniej wskazałam, 
myślę, że to nie alkoholizm jest największym problemem naszej młodzieży, tylko właśnie w tej 
chwili środki psychoaktywne. Wydaliśmy na to 1.800.000 zł, na profilaktykę uzależnień od 
środków psychoaktywnych zdecydowanie mniej, nie jestem w stanie z raportu wywnioskować 
czy to były celowe działania. Natomiast młodzież w mojej ocenie nie jest narażona w tej chwili 
na alkohol tak bardzo, jak właśnie na te środki psychoaktywne i bardzo bym chciała, żebyśmy 
rzeczywiście poważnie do tego podeszli. O tym w jaki sposób kluby sportowe potrafią działać 
w zakresie działalności antynarkotykowej, antyuzależnieniowej, można przeczytać w książce 
Wisła w Ogniu o tym, jak Wisła Kraków przeciwdziała uzależnieniom. Oby w Gorzowie nie było 
tematu do napisania takiej książki. Niemniej wszyscy wiemy, że pieniądze, które są z tego tak 
zwanego korkowego, który jest procentem od sprzedaży alkoholu w mieście nie są 
przeznaczane na przeciwdziałanie alkoholizmowi, tylko jest to ukryta dotacja dla klubów 
sportowych, a mamy z uzależnieniami, zaczynamy mieć poważny problem. Strona 57 to już 
jest edukacja. Chciałabym zwrócić uwagę na jedną rzecz. Efektywność nauczania jest tutaj 
podana tylko i wyłącznie przez wyniki egzaminów. W mojej ocenie trochę powinniśmy się 
zastanowić nad tym jakie parametry rzeczywiście pokazują jaka jest efektywność nauczania, 
bo to, że człowiek zda egzamin ósmoklasisty albo maturę, wcale nie oznacza, że jest 
atrakcyjny na rynku pracy, albo że się dostał na dobre studia, albo że w jakikolwiek inny sposób 
jest przygotowany do życia zawodowego. Nie ma też wyników dla szkół niepublicznych oraz 
nie ma informacji o tym ile dzieci jest w edukacji domowej, a edukacja domowa według badań, 
z którymi się zapoznaję na bieżąco jest takim ewidentnym wotum nieufności wobec publicznej 
edukacji, bo rodzice nie zabierają dzieci ze szkół dlatego, że akurat mają taki kaprys, tylko 
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dlatego, że dochodzą do wniosku, że sami zrobią to lepiej, więc chciałabym, żebyśmy się też 
nad tymi parametrami w jakiś sposób pochylni na przyszłość i się zastanowili czy rzeczywiście 
tylko cyferki oznaczające ile osób zdało maturę czy egzamin ósmoklasisty powodują o tym, że 
możemy powiedzieć, że nasze nauczanie jest efektywne. Strona 60 subwencja, 65% pokrycia 
naszych zapotrzebowań. Naprawdę uważam, że jako miasto jesteśmy bohaterem we własnym 
domu, bo to są zadania Rządu i trzeba powiedzieć sobie, że Rząd nie realizuje zobowiązań, 
które do niego należą czyli pokrycie właśnie finansowania tej edukacji publicznej, musimy 
sobie z naszych pieniędzy jakoś wyrzeźbić te pieniądze, żeby pokryć realne koszty nauczania 
naszych dzieci, a potem dostajemy z Warszawy prezent w postaci jakiś pieniędzy na jakieś 
inwestycje. Wolałabym żeby, to oczywiście nie jest do Prezydenta, tylko taka uwaga ogólnie 
dla osób, które miałyby kiedykolwiek na to wpływ, wolałabym, żeby jak ktoś ma nas karmić, to 
żeby nas karmił, a nie żeby zabierał nam jedzenie, ale wysyłał nam koraliki. 65% na subwencję 
to jest dramatycznie mało, to jest niewykonywanie swoich zobowiązań w jakimś strasznym 
zakresie. Chciałam zwrócić uwagę na stronie 61 są inwestycje w placówkach oświatowych. 
W 2019 roku mieliśmy 23 mln zł, prawie 24 mln, a w 2020 70 mln zł, w 2021 62 mln zł, to jest 
CEZiB jak się domyślam. Zwróćcie uwagę, że potrzeby placówek, które już istnieją one się nie 
zmniejszyły. One są coraz większe, bo budynki się starzeją. Zwróćcie uwagę na to, że 
edukacja, szkoły zabierają część budżetu obywatelskiego, co oznacza, że oni też mają swoje 
potrzeby, o które próbują z każdego możliwego źródła wnioskować. Jest to temat, który dla 
mnie jest naprawdę tematem do rozmowy na przyszłość, bo obawiam się, że koszty 
utrzymania CEZiB-u, dodatkowo koszty utrzymania nowej hali sportowej, kolejny budynek 
jakim jest przemysłówka spowodują, że nasze koszty utrzymania wzrosną już pomijając koszty 
energii, ogrzewania itd. Nie wiem czy sobie z tym poradzimy. Tutaj wielkie nadzieje pokładam 
w Pani Skarbnik, że jakoś sobie z tym poradzi, ale naprawdę cienko to widzę, bo to nie tylko 
w inwestycjach będzie nam brakowało, tylko też w takich bieżących sprawach. Czy te 
zobowiązania były słuszne? Nie wiem, dzisiaj możemy się nad tym zastanawiać. Na stronie 
70 jest zestawienie projektów edukacyjnych realizowanych w gorzowskich szkołach 
i placówkach oświatowych. Jest tych projektów 14, natomiast moją uwagę jakby przykuło to, 
że na dzisiaj mamy z wielu stron informacje o tym, że podstawowym problemem w polskich 
szkołach jest kondycja psychiczna naszych uczniów, czyli związana z tym, że dzieci siedziały 
przez 2 lata w zamknięciu, mają problemy, widać jakie są tragiczne sytuacje z samobójstwami 
wśród dzieci. Natomiast jest tutaj jeden tylko program, który wypełniał ten obszar, czyli 
zwiększenie dobrego samopoczucia uczniów poprzez wykorzystywanie kooperatywnego 
nauczania i programem tym zostało objętych 14 nauczycieli i 12 uczniów. Zostawiam to do 
zastanowienia się, do przemyślenia. Strona 81 specjalne strefy ekonomiczne, gospodarka. 
Chciałabym zwrócić uwagę na jedną rzecz. Łączne nakłady inwestycyjne w strefie, są to 
rozumiem nakłady inwestorów prywatnych, podmiotów gospodarczych, które poczyniły te 
nakłady, to jest 95 mln zł, deklarowane nowo utworzone miejsca pracy 22. Miałabym prośbę, 
żeby dorzucić mi jeszcze informację, już tak może na maila, poza protokołem, jakie są 
rzeczywiste, realne zyski miasta związane z istnieniem strefy? Jakie są wpływy z podatków? 
O ile wzrasta rzeczywiście zatrudnienie na takich miejscach pracy, które są dla nas istotne, 
czyli tych lepiej płatnych? Też w raporcie o stanie miasta za rok 2021 jest już napisane, że 
Centrum Edukacji Zawodowej i Biznesu, czyli Zespół Średnich Szkół Zawodowych stanowi 
fantastyczną wiadomość dla gorzowskich przedsiębiorców itd., do tego stopnia, że działające 
na terenie Gorzowa firmy mogą tworzyć sprofilowane klasy, które przygotowują do pracy w 
firmach rzesze kompleksowo wykształconych fachowców. Może byśmy oddali ten CEZiB 
najpierw, a potem mówili jak fantastyczna jest to informacja dla przedsiębiorców, żeby to już 
zaczęło działać i się w jakiś sposób rozwijało. Rynek pracy na stronie 88. Styczeń 2021 r. 
stopa bezrobocia 3,8%, to jest poniżej rotacyjnej. Teraz jeszcze wyjechali nam obywatele 
Ukrainy płci męskiej, Gorzowiacy głównie są w fabrykach, nie wiem jaki jest plan na to, żeby 
skończyć inwestycje. Nie wiem kim mamy skończyć te inwestycje w tej sytuacji. W powiecie 
jest 5,2%, to też jest bardzo mało. Tylko w 2021 roku zostało zgłoszonych 806 miejsc pracy 
w zapotrzebowaniu, w tym oficjalnym obiegu rozumiem do Urzędu Pracy. Zwróćcie też uwagę, 
że przeciętne wynagrodzenie brutto w Gorzowie to jest 4.911 zł, nie wiem, czy to jest z 
kosztami pracodawcy, ale chyba nie. Jeżeli nie, to netto to jest 3.500 zł, w tym bez 
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mikroprzedsiębiorstw, których w Gorzowie jest bardzo dużo. To jest nasz podstawowy problem 
gospodarczy, że Gorzów jest miastem, jednym z miast, w których jest bardzo niskie bezrobocie 
i bardzo niskie średnie płace. Kolejny temat mój ulubiony liczba pojazdów w mieście. Mamy 
w Gorzowie zameldowanych 113 tys. osób, a samochodów mamy 122 tys., w tym 85 tys. 
osobowych, na 62 tys. osób w wieku produkcyjnym. Nie ma szans, żebyśmy się nie zapchali, 
żeby nasza polityka transportowa, którą wdrażamy, mogła się opierać tylko i wyłącznie na 
koszcie biletów postojowych. To się nie uda. Albo rzeczywiście poważnie podejdziemy do 
rozwoju MZK, które nie będzie polegało tylko na kupnie tramwajów, ale na zwiększaniu siatki 
połączeń, czyli odpowiedzi na zapotrzebowanie jakie mieszkańcy zgłaszali, bo to co jakiś czas 
się pojawiają jakieś badania i podstawowym problemem jest siatka połączeń. Komunikacja 
miejska musi być realną alternatywą, żeby to zadziałało. Na tą chwilę zwyżka jest ogromna. 
W 2017 roku mieliśmy prawie 90 tys. samochodów, a dzisiaj mamy 122 tys., to jest naprawdę 
bardzo dużo, tym bardziej, że 2016/17 był nawet spadek, nie było dużego wzrostu. Na stronie 
99 znów się chwalimy tym, że mamy rozbudowę z przebudową systemu monitoringu 
miejskiego, budowa systemu dynamicznej informacji pasażerskiej. Fajnie, 34 sztuki 
wielokolorowych tablic dynamicznej informacji pasażerskiej, ale ponawiam to co powiedziałam 
przed chwilą, a połączeń jest mniej. Tablicami nie zachęciły ludzi do tego, żeby jeździli 
komunikacją miejską. To nie jest ten parametr. Strona 110 są tutaj spisane projekty 
realizowane ze środków unijnych i tak jak sobie przejrzałam, to praktycznie do każdej z tych 
inwestycji można by było jakąś historię przedstawić, która była gdzieś tam w mediach 
podawana jako jakieś takie różne przygody, które się z tym wiążą. Natomiast moją uwagę 
przykuła renowacja i rozwój terenów zieleni w Gorzowie i Kostrzynie nad Odrą i Dębnie, na co 
mieliśmy 9 mln zł, całkowita wartość projektu 13 mln zł, a drzewa są ciągle wycinane. A ciągle 
mamy sytuację, że kosi się piach. Ogromne miliony idą w to co powinno być rzeczywiście 
inwestycją w tereny zieleni, natomiast w rzeczywistości ciągle mamy jakiś z tym problem. Nie 
chcę tutaj o wszystkich inwestycjach mówić, ale tutaj rzeczywiście też jest zakup nowych 
autobusów elektrycznych, 30 mln zł. Naprawdę fajnie, że te autobusy zostały kupione, ale 
jeżeli będziecie ograniczać siatkę połączeń, to te autobusy będą stały. Ludziom nie zależy na 
tym, żeby jeździć super nowym, żeby to zawsze było piękne i błyszczące. To musi przede 
wszystkim jeździć. Ta siatka musi być dostosowana do potrzeb i być alternatywą dla 
samochodu. Mamy też ostatni punkt 17, wymiana źródeł ciepła na obszarze miasta. Dzisiaj 
się zastanawiam, rozmawialiśmy też o tym na Komisji Gospodarki, czy to był dobry ruch, żeby 
inwestować w PEC, który jak tutaj ustaliliśmy, jest monopolistą i jako miasto nie mamy wpływu 
na ceny PEC-u. O terenach zielonych to już myślę, że powiedziałam dwa słowa. Na stronie 
118 jakość powietrza. My mamy tutaj taką tabelę, która wykazuje, że poziom docelowy 
benzoapirenu jest 1, ale to jest poziom dopuszczalny. Zwróćcie uwagę jakie mamy 
przekroczenia tutaj. To też trzeba by było się nad tym zastanowić, bo jakiś czas temu były 
częste postulaty o to, żeby pokazywać na tablicach również to stężenie tego benzoapirenu, bo 
jest to istotne przede wszystkim dla rodziców, żeby dzieci nie były trute, a mamy tutaj 
naprawdę takie duże przekroczenia. Co prawda co roku są coraz mniejsze, widać, że jest ten 
spadek, ale jednak i tak mamy dosyć dużo. Na stronie 123 jest tabela, która pokazuje drzewa 
i krzewy usunięte na terenach prywatnych. Państwo się nie chwalicie ile miasto wycięło, nie 
wiem dlaczego. Natomiast jeżeli patrzymy tylko na tereny prywatne, to mamy 1903 drzewa 
wycięte, prawie 2.000  drzew wyciętych, tylko na terenach prywatnych, a posadzonych 815 i to 
są patyki, bo nie sadzi się dużych drzew, zwłaszcza na Dunikowskiego było widać, że zostały 
posadzone patyki i teraz będziemy się bujać, żeby inwestor łaskawie jeszcze raz je posadził 
i też jeszcze raz one za 3 lata padły. I to takie jest zupełnie nieefektywne. Proponowałam jakiś 
czas temu, żeby wprowadzić kalkulator drzew i wtedy dostałam od p. Szymankiewicza 
informację, że nie możemy sobie ograniczać, bo możemy zażądać więcej nasadzeń 
zastępczych, niż wynikałoby to z kalkulatora, ale żądajmy może 1 za 1, bo na razie mamy 
50%. Na stronie 128, w majątku miasta, tutaj przy okazji właśnie, bo tutaj się chwalimy, że jest 
wzrost majątku w wyniku zrealizowanych inwestycji w infrastrukturze komunalnej, kanalizacji 
sanitarnej, powstały nowe obiekty rekreacyjno-sportowe, siłownie terenowe, place zabaw, 
ścieżki rowerowe, proszę zwrócić uwagę na to, że to powstaje, tak jak ostatnio pisałam 
interpelację, plac zabaw z budżetu obywatelskiego sprzed kilku lat się po prostu rozsypał. 
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Możemy budować ciągle nowe, ale musimy dbać o to co jest, bo inaczej to w kółko mieszkańcy 
będą zgłaszali. Teraz co, mam namówić mieszkańców, żeby jeszcze raz na ten sam plac 
zabaw złożyli wniosek, bo 4 lata temu został wybudowany, a dzisiaj się rozsypał? Na stronie 
129 jest informacja, że zostały sprzedane na rzecz najemców tylko 2 lokale mieszkalne i tu 
jest pochwała. Bardzo dobrze, że tak się stało. Ja też nie jestem zwolennikiem sprzedawania 
naszego zasobu mieszkaniowego, bo jest on dla nas bardzo ważny. Na ten temat też pisałam 
interpelację związaną w ogóle z gospodarowaniem naszym majątkiem. Było to moje wotum 
nieufności wobec polityki sprzedaży przez miasto terenów, które mogłyby stanowić tereny 
buforowe zielone. Napisałam to w aspekcie przede wszystkim właśnie tej działki na Bohaterów 
Lenino, w którym mieszkańcy teraz się bulwersują, że droga im powstanie. Nie chciałabym 
tego tematu przytaczać na nowo, bo już na ten temat sobie odpowiedzieliśmy w interpelacji. 
Niemniej prosiłabym bardzo o rewizje sprzedaży tych małych terenów, które mogłyby stanowić 
tereny zielone, właśnie jakieś parki kieszonkowe, żeby nie sprzedawać ludziom pod balkonami 
terenu, po to żeby tam powstał blok i potem my będziemy mieli z tym problem, a mieszkańcy 
przede wszystkim. Strona 133 to są spółki. Bardzo mnie ciekawi 18 mln zł zysków INNEKO. 
Co się z tymi pieniędzmi dzieje? Jakie są plany? Czy one są, czy ich nie ma? Co tam się 
będzie działo? Strona 136 budżet obywatelski. Chciałabym powiedzieć, że to jest budżet 
wstydu po ostatniej propozycji i wstrzymania i przeniesienia tych inwestycji, wstrzymania ich 
na rok. 7000000 w rękach mieszkańców, z czego część w szkołach. Nasz budżet obywatelski 
był wzorcowy. Nie wiem czy Państwo zdajecie sobie sprawę z tego, ale wiele miast na nas 
patrzyło i korzystali z naszego zasobu, z naszych regulaminów, z naszego sposobu 
przeprowadzania, że były spotkania, że było to robione naprawdę w sposób otwarty, uczciwy, 
że była pomoc ze strony urzędników w pisaniu tych wniosków, że dochodziliśmy do 
porozumienia przez aklamację tak można powiedzieć, czyli przez taką zgodę, a nie tylko 
w głosowaniu. Ustawa nam oczywiście dużo zepsuła, ale też sobie z tym poradziliśmy i to też 
jest takie modelowe. I teraz nagle wstyd. Na stronie 137 jest wspomniana współpraca 
z architektami miasta ze środowiskiem osób niepełnosprawnych. Chciałabym powiedzieć, że 
wiszą nam sprawy niezałatwione. Standardy projektowania małej architektury, które leżą 
w szufladzie u architekta miasta i nie są użytkowane. Standardy projektowania przestrzeni 
publicznych z uwzględnieniem zmian klimatu, nie jest to w ogóle wprowadzone i standardy 
postępowania z drzewami na terenie inwestycji. Prosiłam, żeby Prezydent wprowadził to 
zarządzeniem. Napisałam gotowe zarządzenie, przyniosłam, tylko wprowadzić, podpisać 
i realizować, Prezydent powiedział, że jest, ale nie jest realizowane w mojej ocenie. Po moich 
wizytach na inwestycjach widzę, że zupełnie nic nie jest stosowane z tych zapisów. Na stronie 
140 mamy sprawozdanie z Biura Rady Miasta. Chciałabym Paniom z Biura Rady Miasta w tym 
momencie podziękować za ich anielską cierpliwość i za ich kompetencje i za to, że nas tolerują 
i tak bardzo pomagają, że są takie sympatyczne dla nas, pomimo trudności jakie spotykają we 
współpracy z nami. I też Miejskiego Rzecznika Konsumentów, bo bardzo dużo osób się do 
mnie zgłaszało, których odesłałam do Rzecznika Konsumentów jako, że to jego kompetencja 
i zawsze dostarczałam informację zwrotną, że byli bardzo profesjonalnie obsłużeni. Na stronie 
145 jest administrowanie Urzędem Miasta i jest wskazane jak wielką powierzchnię użytkową 
mamy, 10.000 m2 powierzchni użytkowej prawie, która jest użytkowana przez miasto, a do 
tego dojdzie nam „Przemysłówka”. Nie wiem czy my sobie poradzimy z utrzymaniem tych 
obiektów. Na stronie 148 moja ulubiona promocja miasta p. Marta Liberkowska na pewno już 
się tutaj uśmiecha. Miałabym pytanie do kilku projektów. Jest realizacja kampanii pod nazwą 
„Odblaski świecą najlepiej” i jest tutaj napisane, że zakupiono 500 opasek odblaskowych. 
Sprawdziłam, to jest koszt 160 zł, natomiast koszt kampanii to jest 19 tys. zł. Miałabym taką 
propozycję, żeby kupić tych odblasków więcej i rozdać je ludziom, a nie tylko mówić o tym, że 
super, rozdajemy, a mamy 500 opasek odblaskowych. Takie trochę to jest nieracjonalne. 
Słuchajcie na Międzynarodowy dzień bez samochodu wydaliśmy 1.300 zł. Tak promujemy 
dzień bez samochodu, że 1300 zł. Gorzów #Stąd Jestem 500 tys. zł dla 10 sportowców za 
promowanie w kampanii wizerunkowo tożsamościowej Gorzów #Stąd Jestem. A wsparcie 
promocyjne dla Dobry Wieczór Gorzów, który uważam, że jest mega projektem, naprawdę 
mistrzostwo świata 94 tys. zł, a naprawdę efekt promocyjny naszego miasta przez Dobry 
Wieczór Gorzów jest nieporównywalny z kampanią #Stąd Jestem. Miałabym prośbę, żeby 
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jeżeli już mamy tutaj temat Rowerowa Stolica Polski, gdzie celem jest pobudzenie 
mieszkańców do korzystania z infrastruktury rowerowej w skrócie, to żeby jednak też 
sfinansować ciągłość ścieżek rowerowych, bo to jest rzecz, na którą mieszkańcy bardzo 
narzekają i przez co dzieci nie mogą w większości korzystać z dojazdu do szkoły, bo jest 
niebezpiecznie. Rzeczy, których nie ma w raporcie o stanie miasta, o których chciałabym 
powiedzieć. Chciałbym zapytać czy zespół mieszkaniowy śpi albo się ukrywa ze swoją 
działalnością? Czy zespół transportowy, parkingowy śpij lub się ukrywa ze swoją 
działalnością? Jestem w tych dwóch zespołach, ale nie ma działań na razie. I jedna uwaga 
techniczna do całego raportu, że prosiłabym, żeby nie zamieszczać skanu, bo to naprawdę 
jest bardzo upierdliwe korzystanie ze skanu. Ja się poddałam i poprosiłam o wydrukowanie, 
ale wyszukanie czegokolwiek w skanie jest dramatyczne. Już w tej chwili nie powinniśmy tak 
robić. Dziękuję. To nie są pytania, tylko takie moje uwagi, nie musi się Prezydent do 
wszystkiego ustosunkowywać. 
Jacek Wójcicki – oczywiście, że myślę, nie byłbym w stanie w tej chwili się do wszystkiego 
odnieść. Bardzo dziękujemy za uwagi, będziemy je brali pod uwagę o tyle, o ile będzie to 
możliwe, dlatego, że oczywiście, każdy z nas ma swoje spojrzenie na miasto, każdy z nas ma 
swój pogląd dlatego, że z jednej strony mówimy o czystym powietrzu, o które musimy walczyć, 
ale żeby czyste powietrze było, to musimy mieć nowoczesne autobusy. Nowoczesne autobusy 
kosztują, te elektryczne, te z silnikami Euro 6, czy hybrydowe. To powoduje, że koszty 
komunikacji rosną, przez to rosną ceny biletów. Odwracamy sytuację, jeździmy starymi 
jelczami, powietrze mamy brudne, mamy tańsze bilety. Można i w tą stronę. Chcieliśmy 
czystego powietrza, walczyliśmy o system wymiany pieców i sytuacja się bardzo mocno 
poprawiła po „Kawce” jak najbardziej. Dzisiaj mamy konsekwencje, już te konsekwencje były 
u odbiorców, którzy mieli podłączenia bezpośrednio do kawki i teraz mamy konsekwencje ze 
względu na wzrosty cen energii ciepła. To tylko jest nasza wola, w którą stronę będziemy szli. 
A mówię tylko dlatego, że pewne rzeczy, czy pewne decyzje kosztują i musimy je ponieść 
wspólnie za to, żeby właśnie oddychać czystym powietrzem, to się samo nie zrobi. To znaczy 
mogłoby się zrobić jakbyśmy nagle zakazali czy zabronili sprzedaży paliw, węgla, może by się 
to zrobiło. Natomiast podniesienie efektywności powietrza wymaga poniesienia pewnych 
kosztów, więc to są zawsze bardzo trudne dylematy. I jeszcze do jednej rzeczy chciałbym się 
odnieść, bo faktycznie nie mam satysfakcji z informacji, że zainwestowane miliony w strefie 
ekonomicznej to tylko 22 nowe etaty i poprosiłem, ponieważ z komisji wiemy, że te pytania 
również Pani zadawała, to poprosiłem o przygotowanie takich danych. Chciałbym je Państwu 
przedstawić, bo one są moim zdaniem bardzo istotne, bo często rzucane jest gdzieś 
publicznie, że strefa ekonomiczna to tylko robotnicy. Szanowni Państwo w naszej strefie 
ekonomicznej, już nie mówię o kostrzyńsko-słubickiej strefie, mówię o terenie, który znajduje 
się przy ulicy Szczecińskiej, Złotego Smoka, właściwie aż do Baczyny, tam funkcjonuje ponad 
30 przedsiębiorstw. Wyobraźcie sobie Państwo ponad 5000 osób. Faktycznie to są osoby 
pracujące „fizycznie”, ale to są też kierownicy zmiany itd. Natomiast personelu, który zarządza, 
tej kadry wyższego szczebla jest 1.000 osób. To jest naprawdę dobry wynik. To nie jest tak, 
że jak powstaje kolejny obiekt, hala magazynowa, to tam tylko pracują robotnicy fizyczni. 
W każdym zakładzie jest miejsce dla tzw. białych kołnierzyków i miejmy nadzieję, że z każdym 
kolejnym zakładem tak też będzie się działo. Za chwilę kolejni inwestorzy, przed nami jakby 
też trudny czas, bo oczywiście czas kryzysu ekonomicznego będzie powodował pewne 
trudności w poskładaniu budżetu, bo tak jak Pani powiedziała, robimy cuda, jeżeli chodzi o to, 
że nie dostajemy pełnej dotacji na subwencję oświatową na 100% utrzymania szkół i zgadza 
się, z każdym rokiem staramy się, żeby ten udział miasta był mniejszy. Natomiast zgadzam 
się, że też byśmy chcieli dostawać pieniądze na bieżące utrzymanie infrastruktury, na chleb, 
a na inwestycje będziemy sobie sami organizować. Natomiast podobnie jest też z budżetem 
obywatelskim, że w momencie, kiedy idziemy i rozmawiamy o trudnej sytuacji, która przed 
nami, to podobnie myślę, że też będziemy w ten sposób rozmawiać, że najważniejsze jest to, 
żebyśmy zapewnili przede wszystkim bieżące funkcjonowanie miasta, a w kolejnym etapie 
będziemy rozmawiać o inwestycjach. 
Piotr Wilczewski – tylko kilka pytań odnośnie raportu, a raczej takich sformułowań, tutaj kwestia 
inwestycji. Na ostatnim spotkaniu u Prezydenta prosiliśmy o dokładną informacje o ile są 
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opóźnione te inwestycje, jakie wnioski wpłynęły od podwykonawców, od firm wykonujących 
inwestycje, ile pieniędzy brakuje w budżecie, do tej pory nie dostaliśmy takich informacji. Także 
nie wiemy, czy to jest 100 mln zł, czy to jest 50 mln zł. Nie wiem, może inne kluby dostały, my 
w każdym razie nie dostaliśmy jako Klub Platformy Obywatelskiej. Na chwilę obecną 
opóźnienia tych inwestycji, które toczą się w naszym mieście, to jest prawie 10 lat jeśli 
policzymy te główne inwestycje, 10 głównych inwestycji, to takie mamy opóźnienie. Jeżeli 
policzymy pierwotny czas kiedy miały się zakończyć te inwestycje, to że jeszcze one się toczą 
i za kilkanaście się pewnie zakończą dopiero, więc można powiedzieć, że mamy takie 
opóźnienie, można to spokojnie policzyć, dlatego tutaj też wnioskowaliśmy, żeby ktoś 
przygotował w końcu takie dokumenty, mówiące, ile dokładnie trwają te nasze opóźnienia. 
Miało temu pomóc powołanie gorzowskiej spółki, Gorzowskie Inwestycje Miejskie. Mam taką 
uwagę, że jeżeli nasza spółka na Facebooku zamieszcza informacje odnośnie przetargu 
i składania ofert na budowę poradni psychologiczno-pedagogicznej w Centrum Doradztwa 
Zawodowego i Internatu, to żeby w ciągu tygodnia nie zmieniała 3 razy daty, do której się 
składa wnioski, bo to trochę wygląda nieprofesjonalnie. W ciągu tygodnia mieliśmy informację, 
że można składać oferty do 27 maja, potem do 31 maja, potem do 3 czerwca. Może ustalmy, 
że to będzie 15 czerwca i ta firma, która ma jeszcze zgłosić tą ofertę, to niech ona zgłosi, bo 
to miało być profesjonalnie, miały być te inwestycje świetnie zarządzane, a tutaj przy składaniu 
ofert w ciągu tygodnia 3 razy przekładamy terminy, na Facebooku dokładnie. Dodatkowo 
odniosę się do bezpieczeństwa. Otwarto centrum monitoringu, chwaliliśmy się, że tutaj pięknie 
będzie nadzorowane przez policję itd. 2 dni temu mieliśmy sytuację, że grupa czterech osób 
od ulicy Łazienki do ulicy Warszawskiej szła i malowała sprayem różnego rodzaju budynki, 
straty wyceniono na kilkanaście tysięcy zł. Czy tego nie widać nigdzie na monitoringu, że idzie 
trzech chłopaków z psami, malują sprayem każdy budynek po kolei i nagle okazuje się, że 
wydaliśmy kilka milionów, a nikt nie nadzoruje tego monitoringu. Miałem taką sytuację dwa 
tygodnie temu, gdzie dzwoniłem na centrum monitoringu, na 112 i panowie powiedzieli, że oni 
nic nie widzą na kamerach. Gdy powiedziałem im, że stoję obok tej osoby, której dotyczy 
zgłoszenie, to oni mówią, że nie widzieli, bo to za płotem i anulowali moje zgłoszenie 
w systemie. Także to tak czasami działa. Dlatego apeluję do Prezydenta, żeby być może 
zwiększyć liczbę patroli, czy to straży miejskiej, czy to wpłynąć na policję, w końcu 
przekazaliśmy policji w tym roku dodatkowe mieszkanie dla funkcjonariuszy, żeby zwiększyć 
liczbę i atrakcyjność naszego miasta dla nich, przekazaliśmy kilkadziesiąt tysięcy zł na 
ponadnormatywną liczbę patroli i chyba jesteśmy jedynym miastem wojewódzkim, które nie 
ma patroli rowerowych, czy w ogóle pieszych po naszym mieście, bo codziennie spaceruję po 
centrum od 16:00 do 18:00, 19:00 z wózkiem i powiem szczerze, że nie widziałem jeszcze ani 
razu pieszego patrolu. A dzwonienie na policję i zgłaszanie kolejnej osoby nietrzeźwej, która 
leży w centrum miasta, to oznacza czekanie godziny, czasami półtorej godziny, żeby 
przyjechał patrol policji czy Straży Miejskiej i zajął się tym tematem. Odnośnie Straży Miejskiej 
to też prosiłbym, żeby osoby odpowiedzialne za Straż Miejską może nagrały taką wiadomość, 
że jak dzwonimy na Straż Miejską po godzinie 14:00, to żeby był komunikat, że Straż Miejska 
nie przyjmuje zgłoszeń po 14:00, bo nie ma żadnego komunikatu, jest głuchy telefon. Nie 
każda osoba musi wiedzieć, że Straż Miejska przyjmuje zgłoszenia tylko do 14:00, bo taka 
informacja jest tylko i wyłącznie na stronie internetowej. Mam nadzieję, że tutaj jakoś miasto 
podejdzie do tego tematu odpowiednio. 
Jacek Wójcicki – w kwestii monitoringu przekażemy oczywiście uwagi Policji i Straży Miejskiej 
również. Co do kwestii zmiany terminu przez Gorzowskie Inwestycje Miejskie. To nie jest 
zależne od nas. Zmiana terminu wynika przede wszystkim od ilości zapytań, które dotyczą 
danego kontraktu. Proszę zwrócić uwagę, że każdy przetarg, który ogłaszamy, przesunięcie 
terminu jest kilka albo kilkanaście razy robione z tego względu, że są pytania, są wyjaśnienia, 
więc jest to naturalna procedura zamówień publicznych i musi być zmiana terminu z prostej 
przyczyny, jeżeli są zapytania, do przetargów mamy po kilkaset pytań, na które musimy 
odpowiedzieć, to to jest zupełnie naturalna rzecz. Jeżeli chodzi o kwestię ile nam brakuje, to 
rozmawialiśmy na ten temat faktycznie na wspólnym spotkaniu. Przygotujemy taką informację 
i zrobimy poszczególne spotkania, dlatego że się cały czas zliczamy. Tak naprawdę każdą 
inwestycję musimy zliczyć osobno, przeliczyć koszty ogólne, przeliczyć roszczenia więc myślę, 
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że chcielibyśmy temat do wakacji zamknąć. Jeżeli chodzi o to, że inwestycje są 
przeterminowane o 10 lat, to podobnie, tak jak my tutaj znajdujący się razem mamy w sumie 
2000 lat. Jakby każdego z nas przeliczyć średnio po 40 lat, razy 50 osób, czyli mamy 2000 lat. 
To tak samo ważna informacja jak to, że 10 lat są przeterminowane inwestycje. Również każdą 
trzeba patrzeć indywidualnie. 
Jacek Szymankiewicz – Zastępca Prezydenta Miasta – chciałem tylko dopytać, bo też mnie 
zainteresowało te 10 lat, bo rozumiem, że ma Pan świadomość, że one mogą się toczyć 
jednocześnie, a nie że jedna po drugiej, bo nie wiem z czego wynika ta matematyka. 
Piotr Wilczewski – myślę, że jeżeli by Prezydent Szymankiewicz sprawdził wszystkie 
inwestycje, które są tutaj w tym raporcie i zobaczył, kiedy był pierwotny termin oddania tych 
inwestycji, to mógłby wtedy sobie zliczyć te lata i dokładnie by wiedział. Dlatego wielokrotnie 
zwracaliśmy uwagę podczas prezentowania informacji o realizacji inwestycji miejskich, 
zwracaliśmy się z prośbą do Prezydenta, żeby jasno pokazywać, kiedy był pierwotny termin 
zakończenia inwestycji, kiedy jest termin ostateczny, z czego wynikają te zmiany. Prosiliśmy, 
do tej pory nie dostaliśmy takiej informacji. Mogę w przerwie sesji, pokazać Prezydentowi 
Szymankiewiczowi całą metodologię liczenia tych opóźnień i myślę, że to bardzo pomoże. 
Anna Kozak – moje pytanie dotyczy spółek miejskich. Powiem szczerze, że nie jestem 
usatysfakcjonowana tym, co zobaczyłam w raporcie o stanie miasta, ponieważ ten obraz nie 
przedstawia pełnego obrazu finansowego spółek, te dane, które były przedstawione dla nas 
dla radnych. Jakie były działania rad nadzorczych i biura nadzoru właścicielskiego w trakcie 
roku obrachunkowego 2021, w związku z pojawiającymi się wynikami ujemnymi spółek 
miejskich? Według moich wyliczeń Słowianka, MZK, GRH, GOT. Jak wyglądają przepływy 
finansowe tych spółek, które osiągnęły wyniki ujemne w roku 2021? Pytam o to, ponieważ nie 
wiem czy te dane, czy te spółki mają pieniądze w swojej działalności i czy nie trzeba będzie 
ich dokapitalizować. Nie znamy wyniku netto, czyli nie możemy zastosować uproszczonej 
formuły. Nie wiemy nic o kapitale obrotowym, jakie są zapasy, należności krótkoterminowe, 
zobowiązania krótkoterminowe. Prosiłabym o wytłumaczenie mi tej sytuacji. 
Radosław Wróblewski – nawiążę do kwestii subwencji oświatowej i finansowania oświaty, bo 
to rzeczywiście co roku nam się powtarza i jesteśmy coraz bardziej tym zaniepokojeni, że to 
zjawisko finansowej luki edukacyjnej, które jest charakterystyczne dla całego naszego kraju, 
jest niebezpieczne. Państwo w raporcie przytoczyliście te dane, że wydatki miasta w ciągu 
ostatnich 5 lat wzrosły, jeśli chodzi o edukację o 115 mln zł. To jest tak naprawdę, rok 2017 do 
roku 2021- 231 mln zł, 346 mln zł. To jest naprawdę niebagatelna kwota, te pieniądze miasto 
musi znaleźć zawsze w swoim budżecie. Oczywiście zdaję sobie sprawę, że to zależy od 
polityki oświatowej i finansowej państwa, ale myślę, że też wspólnie jako radni powinniśmy się 
nad tym zastanowić i także wspierać chociażby Związek Miast Polski, który wielokrotnie w tej 
sprawie zabierał głos, inicjował różnego rodzaju stanowiska, my również jako Rada Miasta 
takie stanowiska w tym obszarze edukacji i oświaty zajmowaliśmy, ale ta kwestia subwencji 
oświatowej naprawdę jest kluczowa. To o czym koleżanka Marta mówiła, czyli kwestia 
programów, na przykład związanych z pomocą psychologiczno-pedagogiczną, to tutaj nam te 
pieniądze uciekają, to są gigantyczne pieniądze. Jeszcze zaznaczę, że oczywiście nie byłbym 
aż tak pesymistyczny jeśli chodzi o projekty unijne realizowane w gorzowskich szkołach, bo 
rzeczywiście mimo, iż nie mamy budynku CEZiB-u, to mamy bardzo dobre, według mnie, 
projekty od lat finansowane z Europejskiego Funduszu Społecznego, dotyczące chociażby 
przygotowania i kojarzenia młodzieży z rynkiem pracy, „Zawodowcy w Gorzowie”. Na Komisji 
Oświaty czasami te rzeczy wybrzmiewają, ale warto też o tym pamiętać. Kolejna rzecz, na 
którą chciałbym zwrócić uwagę, to jest kwestia dotycząca zasobów polityki społecznej 
w naszym mieście. Co roku na komisjach szczególnie, zwracam uwagę na to, jakie wnioski 
wynikają z informacji o zasobach polityki społecznej w naszym mieście. I co się okazuje? Jak 
przeanalizujecie Państwo całą naszą kadencję od 2018 roku to te wnioski są cały czas te 
same. Już apelowałem na Komisji Spraw Społecznych o to, żebyśmy też jako komisja tak 
naprawdę podjęli wspólnie decyzję i tą decyzję przenieśli na nasze kluby i na forum, tutaj na 
rozmowy z Prezydentem, z władzami miasta, aby wspólnie zacząć rozwiązywać te problemy, 
bo chodzi przede wszystkim o brakujące dosyć wyraźnie miejsca żłobkowe w naszym mieście, 
też o kluby dziecięce, kwestie seniorów, kwestie bezdomności. Jak Państwo te materiały 
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przejrzycie dokładnie, rzeczywiście co roku we wnioskach w tych dokumentach, a one są też 
załącznikiem do raportu o stanie miasta, te kwestie się powtarzają. Rozwiązaliśmy, często 
z prezydent Domagałą rozmawiamy, kwestię dotyczącą chociażby miejsc w przedszkolach. 
97% miejsc w przedszkolach mamy zagwarantowane. To jest bardzo wysoki wskaźnik, ale 
w żłobkach już nie. Prosiłbym, żebyśmy właśnie wspólnie razem jako Rada Miasta, władze 
miasta rozmawiali na te tematy, żebyśmy też szukali rozwiązań. Myślę, że to co Prezydent 
dzisiaj powiedział też ciepłe rzeczy o radnych, o tej naszej pracy, my to zauważamy. To, że 
jesteśmy osobami, które dają Państwu informację zwrotną, też Państwo, mam nadzieję, 
normalnie to przyjmujecie i chciałbym, żebyśmy właśnie w takim tonie pracowali, żeby te nasze 
różne spotkania wewnętrzne również, odbywały się w tym tonie merytorycznej, pozbawionej 
emocji dyskusji. Razem możemy osiągnąć więcej, zwłaszcza w tym trudnym czasie, a jaki on 
jest to wszyscy wiemy i jakie problemy ma miasto też wszyscy wiemy i po dzisiejszej sesji nasi 
mieszkańcy też będą wiedzieć więcej z jakimi problemami miasto się boryka. Mamy oczywiście 
swoje sukcesy. Ja z tego miejsca chciałbym też powiedzieć, taką drobną rzecz, ale myślę, że 
też istotną, wczoraj na zarządzie Województwa Lubuskiego podjęto decyzję o przeznaczeniu 
448 tys. zł na Centrum Edukacji Zawodowej i Biznesu, więc myślę, że w tej sytuacji finansowej 
w jakiej jest praktycznie każdy samorząd, każde pieniądze są Panie Prezydencie ważne. 
Jacek Wójcicki – bardzo dziękuję przede wszystkim za te 448 tys. zł i dziękuję wszystkim za 
zaangażowanie, każdy grosz się w tej chwili bardzo mocno liczy, liczy się podwójnie. Myślę, 
że to są bardzo dobre wieści. Odnosząc się do tematów dotyczących zarówno oświaty, to cały 
czas pracujemy we wszystkich naszych korporacjach samorządowych, staramy się o to, żeby 
jednak te subwencje były wystarczające. Walczymy o to, ale niestety od początku mojej pracy 
w samorządzie, od 2006 roku, a może od 2002 r. nie pamiętam żeby w historii samorządu, ta 
subwencja była na wystarczającym poziomie. To jest zmora naszego ustroju. Wiecie Państwo 
dlaczego? Wydaje mi się, że w dużej mierze dlatego, że nie mamy instytucji odwoławczej, że 
nie możemy powiedzieć nie zorganizujemy szkoły, nie puścimy dzieci do szkół i każdy Rząd, 
czy ci wszyscy, którzy zmieniają tą optykę i są na górze wiedzą, że samorządy sobie poradzą. 
W najcięższym czasie samorządy sobie radziły, w największym czasie kryzysu i za to trzeba 
podziękować twórcom ustawy samorządowej, że pomimo tego, że utworzono na zrębach 
właściwie trochę związków zawodowych, trochę korporacji, ustawa udała się i tak naprawdę 
przez te 30 lat daje same pozytywne skutki. Samorządy zawsze sobie dawały radę i w tych 
najtrudniejszych sytuacjach również. Jeżeli chodzi o te głosy, o których mówiła radna Anna 
Kozak, to są bardzo duże zagadnienia. Przygotujemy je, nie jesteśmy w stanie dzisiaj 
odpowiedzieć, bo zarówno, jeżeli mielibyśmy dzisiaj powiedzieć o aktywności rad 
nadzorczych, biuro nadzoru właścicielskiego, to są wszystko samo stanowiące 
przedsiębiorstwa, jakby ze swoimi budżetami, to podobnie, jeżeli chodzi o przepływy, to 
możemy taką analizę przygotować. Ale to każde przedsiębiorstwo będzie musiało osobno. 
Więc przygotujemy i taką informację przestawimy, bo jeszcze raz chcę powiedzieć, że raport 
pomimo tego, że on jest dosyć opasły, to bardzo pobieżnie traktuje miasto i każdą, jeżeli 
chcielibyśmy każdy wycinek funkcjonowania miasta szczegółowo opisać, byłby pewnie 
kilkutomowym raportem. Oczywiście na każde pytanie służymy odpowiedzią i taką odpowiedź 
przygotujemy. 
Anna Kozak – bardzo poprosiłabym o przygotowanie odpowiedzi na moje pytania na koniec 
czerwca. 
Tomasz Rafalski – słuchałem uważnie wszystkich, starałem się bynajmniej, bo to są też 
zagadnienia, o których rozmawiamy tak na dobrą sprawę przez cały rok. Ten raport jest takim 
podsumowaniem tego, o czym w zasadzie rozmawiamy i trudno jest to na jednej sesji, w jednej 
rozmowie wszystko ogarnąć, chociaż radna Bejnarowicz stara się jak może, to jednak nie da 
się tego wszystkiego w jednej chwili, w jednej dyskusji wypunktować i powiedzieć, jak to jest. 
Więc w jakimś sensie, to głosowanie nad wotum zaufania jest sprawą ogólnikową, o tym jak 
my oceniamy działania miasta, nie tylko jak my się ustosunkowujemy do tego raportu 
i oceniamy miasto, ale to jest takie swojego rodzaju, tak jak jest nazwane wotum zaufania do 
Pana, Pana ekipy i ludzi, którzy zajmują się miastem. Nie chciałbym wchodzić w szczegóły, 
chociaż powiem o dwóch sprawach takich inwestycyjnych w zeszłym roku, które mi się akurat 
nie podobały. Moglibyśmy chwalić Pana od lewej do prawej strony, bo zdarzały się rzeczy, 
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które są bardzo dobre dla miasta, dla mieszkańców, ale po to też tu jesteśmy, żeby wytykać 
jakieś błędy. Już kilkukrotnie byłem w naszym Parku Róż i za każdym razem myślałem, że 
miałem zły humor jak przechodziłem, bo do tej pory nie mogę zrozumieć co tam się zdarzyło. 
Nie wiem, kiedy tak na dobrą sprawę to naprawimy, ale to jest wyjątkowo nieudana inwestycja, 
wyjątkowo źle wydane pieniądze, jest mi w jakim sensie smutno, bo to ten sposób koncepcji 
tego parku jest nieudany, jest nietrafiony. Każdy ma jakiś tam swój ulubiony styl, ale to 
pomieszanie stylów w tym parku kompletnie, do mnie przynajmniej, nie przemawia, nie mówiąc 
o tym, że ta firma, która wykonywała tą inwestycję zrobiła po prostu chałturę, tam widać. Te 
dróżki wszystkie wyglądają jakby to był żwirek dla budowlańców, żeby mogli taczkami 
przejechać. A jeżeli mówiliśmy sporo o porcie multimodalnym, to nie chodziło o port 
multimodalny dla kaczek w parku róż, tylko taki prawdziwy. To trochę wygląda tam słabo, jest 
olbrzymie, jest niepraktyczne i w gruncie rzeczy też nieładne. Przepraszam, że tyle 
powiedziałem, a wcześniej się nie wypowiadałem na ten temat. Druga rzecz, bo akurat 
estetyka miasta mnie osobiście bardzo interesuje, jest dla mnie ważne jak miasto wygląda, nie 
będę już wchodził na temat zieleni, bo zostało to poruszone, ale jesteśmy tutaj naprawdę 
bardzo mocno do tyłu. Jest jeszcze sprawa elewacji hali sportowej przy pięknej ulicy, przy ulicy 
Warszawskiej. Usłyszałem, że nie jest piękna, ale jest wciąż piękną ulicą i wciąż to nie jest 
sprawa zaprzepaszczona, że tak powiem. Osobiście bardzo lubię styl lat 70 i to jest trochę taki 
styl, tylko że to jest taki niespecjalnie ładny styl, taki oklepany, tak jak się robiło masowo, a nie 
tak jak się robiło ładnie. Naprawdę odnoszę wrażenie, że przetransportowaliśmy z lat 70-tych 
halę sportową, już tam nie będę wchodził dalej. To takie dwie uwagi dotyczące tych inwestycji, 
bo do tej pory nie mieliśmy okazji o tym rozmawiać, a to są konkretne pieniądze, które zostały 
spożytkowane w sposób, przynajmniej w parku róż fatalny, moim zdaniem. Jeżeli chodzi o tą 
elewację, to miało wyglądać inaczej, a wygląda średnio. Mam nadzieję, że te obydwie rzeczy, 
kiedyś uda się poprawić i również mam nadzieję, że dojdziemy do takiego wniosku, że za 
każde wycięte drzewo, możemy wsadzić następne drzewo, tym bardziej, że teraz możliwości 
są duże i wcale nie musimy tzw. patyków, tak jak słusznie zostało zauważone, wsadzać, tylko 
naprawdę już podrośnięte dosyć duże drzewa i mam nadzieję, że ten czas kiedy będziemy tak 
działać nastąpi. Ale czas, o którym mówimy to jest w tej chwili czas wojny, to nie jest czas na 
polityczne uzyski. To czas, kiedy mimo różnych spojrzeń na pewne sprawy, powinniśmy stać 
po jednej stronie barykady. Myślę, że akurat głosowanie w sprawie wotum zaufania może być 
takim sygnałem dla gorzowskiej społeczności, że tak jest. Nasze miasto niedawno zostało 
wymienione w ukraińskim parlamencie podczas przemówienia Prezydenta Zełenskiego, jako 
jedno z tych, które pomagają najbardziej ofiarom rosyjskiej, bestialskiej agresji. Można 
powiedzieć, że w jakiejś formie, jako miasto bierzemy aktywny udział w obronie Ukrainy, 
opiekując się i udzielając schronienia uchodźcom wojennym, czy organizujących pomoc dla 
napadniętego kraju. Wiemy, że wotum zaufania dotyczy w zasadzie zeszłego roku, kiedy 
wojny jeszcze nie było, była za to pandemia. Nie powinniśmy jednak nie brać pod uwagę 
wpływu tej wojny na obecną rzeczywistość i siły z jaką zmienia nasze opinie i oceny na wiele 
tematów. Mimo zastrzeżeń, które mamy, zwłaszcza dotyczących tempa inwestycji i ich 
estetyki, pomysłowości, wspieraliśmy i wspieramy przy pozyskiwaniu funduszy centralnych 
Urząd Miejski, nie będąc koalicjantem, nie będąc w żadnym czy to oficjalnym czy nieoficjalnym 
porozumieniu z Prezydentem Wójcickim. Nie działamy w imię politycznych zysków, 
umniejszając znaczeniu Gorzowa na mapie Województwa Lubuskiego. Chcemy, żeby nasza 
siła wypływała z wspólnoty interesów, w imię rozwoju miasta. Dlatego też Klub Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości zagłosuje za udzieleniem Prezydentowi Jackowi Wójcickiego wotum 
zaufania. 
Jacek Wójcicki – bardzo dziękuję za ten głos. Co do tych dwóch inwestycji chciałbym parę 
słów. Co do Parku Róż oczywiście, wszystkie niedoróbki będzie firma poprawiała. Projekt był 
konsultowany z mieszkańcami i kilka rzeczy, które budzą kontrowersje choćby to, że jest tam 
asfalt, to sami mieszkańcy powiedzieli, że przydałaby się przestrzeń dla rolkarzy i dla wózków. 
Faktycznie ten żwirek jest kompletnym nieporozumieniem, ale jest to błąd projektanta, bo 
właśnie taki został założony, gdzie w parkach robimy hanse grand nawierzchnie naturalną, ale 
utwardzoną i ona nie stanowi żadnego problemu. Tam projektant założył luźny żwir i trzeba 
będzie go wymienić. Park Róż budzi różne opinie, znamy takie bardzo pozytywne, natomiast 
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mówię, był on konsultowany z mieszkańcami więc to jest też pewna wypadowa pomysłów. Co 
do hali na CEZiB-ie przepraszam, że w ogóle zwalam coś na projektanta z tym, że naprawdę 
widzieliście Państwo koncepcję, też „nabrałem się” na koncepcję, którą przygotował architekt. 
Tu możemy jedynie wołać do architektów, bo było tak, że sam architekt powiedział: proszę 
Pana ta koncepcja, ta wizualizacja to była tylko reklama, a tu ma Pan wykonanie. W tak 
bezczelny sposób na spotkaniu architekt nam odpowiedział, właśnie, kiedy po apelach 
mieszkańców, Państwa radnych, spotkaliśmy się z architektem i niestety architekt nie bierze 
za to odpowiedzialności. Taki jest tego efekt. Faktycznie może kiedyś uda się to naprawić, 
może kiedyś uda się bądź przyzwyczaimy się, a może jakimś światłem uda się zagrać, żeby 
ten obiekt wyglądał troszeczkę lepiej. I ostatnie zdanie, bo nawiązał Pan do ostatnich wydarzeń 
wojny i faktycznie podziękowań, które Prezydent Zełenski wygłosił w parlamencie. Chciałbym 
za to podziękować naszym mieszkańcom, radnym za zaangażowanie, naszym pracownikom, 
pracownikom naszego urzędu, naszych jednostek spółek, którzy byli zaangażowani, są 
zaangażowani nadal, bo wysłaliśmy kilkadziesiąt tirów z pomocą na Ukrainę i przez Agencję 
Rezerw Strategicznych i bezpośrednio przez Użhorod do Sum. Pomoc była z wszech stron. 
Ta pomoc nie gaśnie co jest ciekawe, bo cały czas wspieramy i wysyłamy transporty na 
Ukrainę, ale dzisiaj ważniejsze jest to, żeby podejść do tej pomocy systemowo. Dla nas 
ogromnym wyzwaniem jest edukacja, bo tak jak mówiliśmy już na spotkaniach, do momentu 
wybuchu wojny mieliśmy 800 uczniów w szkołach. Po wybuchu wojny przybyło 1200 uczniów, 
którzy uczą się, czyli ponad 2000 uczniów już mamy ukraińskojęzycznych. To jest wyzwanie, 
ale myślę, że tym wyzwaniom podołamy, bo jak powiedziałem przy okazji subwencji 
oświatowej, samorząd zawsze da radę. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – muszę to powiedzieć Panie Prezydencie. Kilka lat temu 
przyjechali tutaj projektanci z koncepcją tej hali. Przedstawili tutaj, na sali sesyjnej, to była 
poprzednia kadencja, przyjechali z tą koncepcją i zaczęli pokazywać te wizualizacje w nocy. 
Niech Pan sobie odsłucha co się działo wtedy, jaki był komentarz z mojej strony, że 
zobaczycie, że to jest „pic na wodę fotomontaż”. Ja znam ten materiał i on będzie wyglądał 
fatalnie, a poza tym sala w nocy zawsze ma wyłączone światła, bo to nie jest obiekt typu 
wystawienniczego, itp. To jest sala sportowa, szkolna i mówiłam, że tak będzie wyglądało, 
tylko nie chcieliście mnie słuchać wtedy. Naprawdę tak było i mówiłam, że to będzie źle 
wyglądało, uwierzcie mi, znam to, wiem, że będzie to źle wyglądało. Wtedy projektant mówił, 
że nie, będzie super fantastycznie. Jeszcze będzie kilka takich sytuacji, które też przypomnę. 
Mówiłam, że tak będzie i nie chcieliście wtedy mnie posłuchać. Posłuchajcie czasem. 
Patryk Broszko – na początku kilka słów do radnego Rafalskiego, w odpowiedzi na te zarzuty 
dotyczące Parku Róż. Tak się składa, że od 2,5 miesiąca mam tą przyjemność spacerować 
ze swoją córką jeżdżąc z wózkiem po Parku Róż i jestem trochę na rozdrożu, bo drogi są tam 
teraz tak równe, że moja córka się budzi na tych chodnikach i asfaltach, bo nic nie telepie 
wózkiem. Dlatego nie zgodzę się z tym, że cały Park Róż należałoby „wrzucić do śmietnika”. 
Jeden mankament jaki tam dostrzegam i widzę i nie tylko jako uczestnik ruchu drogowego 
z wózkiem i 2,5 miesięcznym dzieckiem, ale brakuje przede wszystkim zjazdu dla wózków ze 
schodów od strony ronda przy ulicy Kosynierów Gdyńskich. Do dzisiaj nie wiem co 
przyświecało architektowi, jeżeli chodzi o te siedziska na schodach przy wejściu właśnie od tej 
strony. To tyle jeżeli chodzi o Park Róż. Teraz dwa słowa do Prezydenta. Przychodzi Panu 
rządzić w czasach, w których właściwie nikt nie mógł przewidzieć. Najpierw Covid i idące za 
tym skutki, czyli obniżone wpływy do budżetu miasta i wszelkiego rodzaju dolegliwości dla 
samorządów, które wiązały się z Covidem. Dzisiaj kolejna właściwie bolączka dla samorządów 
czyli 24 lutego i wybuch wojny na Ukrainie. Wszyscy wiemy doskonale z czym przychodzi nam 
się mierzyć, dlatego tutaj po dyskusjach naszego klubu, po wnikliwej analizie uznaliśmy, że 
przy tak dużej ilości tych negatywnych czynników na rzecz samorządu, wszystkich 
samorządów właściwie w Polsce, w naszej ocenie wyszedł Pan z tego obronną ręką, 
wyszliście Państwo, właściwie wszyscy Prezydenci naprzeciw tym wszystkim problemom 
i życzymy sobie, mieszkańcom Gorzowa, ażeby ten zapał przeciwstawiania się tym 
problemom i pójścia do przodu, jeżeli chodzi o nasze miasto nie zniknął, dość powiedzieć, 
żeby był jeszcze większy. Z mojej strony Panie Prezydencie jeszcze taka prośba, bo byłem 
bardzo zadowolony przez ostatnie lata jeżeli chodzi o zmiany na moim osiedlu, na Zawarciu 
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na Zakanalu, od roku może dwóch mam wrażenie, że troszeczkę ten czynnik inwestycyjny 
nam, jeżeli chodzi o infrastrukturę spadł, natomiast zdaję sobie sprawę z tego, że inne osiedla 
mają również swoje potrzeby, ale prosiłbym, żeby wrócić tym łaskawym okiem w przyszłych 
latach właśnie na Zawarcie i Zakanale, potrzeb jest tam jeszcze bez liku. 
Piotr Wilczewski – tylko do radnego Patryka Broszko. Proszę uważać jak Pan będzie zjeżdżał 
z tych schodów przy głównej ścieżce w Parku Róż, bo tam architekt zrobił taki ciekawy zjazd 
dla wózków o szerokości 1 m z bardzo śliskiego materiału, więc tam już wiele osób się 
wywróciło, niektórzy z wózkami i teraz wszyscy chodzą na około po trawniku. Wysłałem 
interpelację do urzędu i mam nadzieję, że ktoś, zastanowi się i skoryguje tą niedoróbkę. 
Tomasz Rafalski – kolego Broszko, nie twierdzę, że wszystko co zostało zrobione i wcale tak 
nie uważam, ale ogólny odbiór tej inwestycji jest fatalny. Wcale nie uważam, że wszystko 
zostało zrobione źle, ale około dwóch lat ten park był wyłączony z użytku i kosztował, jeśli 
dobrze pamiętam 7 mln zł, więc to, że można tam przejechać spokojnie wózkiem, to chyba 
jest jakieś absolutne minimum, ale wymagałbym więcej. Nie wiem, może wymagam za dużo. 
Też przekazywałem swoją osobistą opinię i mój odbiór tego parku. Zdaję sobie sprawę, że są 
i będą osoby, którym się ten remont może podobać. Mi się osobiście nie podoba. 
Jacek Wójcicki – odniosę się do słów radnego Patryka Broszko. Ktoś kiedyś powiedział, oby 
przyszło wam żyć w ciekawych czasach. Tylko my już naprawdę mamy dosyć tej ciekawości. 
Covid, wojna, ciekaw jestem co jeszcze, to znaczy nadchodzący faktycznie kryzys 
gospodarczy będzie powodował, że nie będzie łatwo, ale oczywiście zapału nam nie brakuje 
i myślę, że wspólnie będziemy to miasto zmieniać. A w ramach takiej ciekawostki dostałem 
właśnie tutaj od Prezydenta Szymankiewicza takiego newsa, artykuł zapowiedź. Norwegia 
pisze: „Pojeździliście sobie elektrykami? To fajnie, a teraz je zostawcie i wsiadajcie do 
autobusów”. Norwegia chce wprowadzić ograniczenie dla samochodów elektrycznych, bo jest 
ich zbyt dużo i zanieczyszczają miasta. Jaka piękna zielona katastrofa. 
Jan Kaczanowski – zgodnie z art. 28aa z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym do 
debaty zgłosił się mieszkaniec Gorzowa p. Adam Koper – wniosek stanowi załącznik nr 8 do 
protokołu. Zapraszam. 
Adam Koper – mieszkaniec miasta – nazywam się Adam Koper, jestem ze stowarzyszenia 
Polska 2050, gorzowianin od urodzenia. Bardzo się cieszę, że ustawodawca wprowadził do 
ustawy o samorządzie gminnym w 2018 roku obowiązek raportu rocznego, bo jest to 
przyczynkiem między innymi tej debaty, którą tutaj mamy. Choć wydaje mi się, że chyba jestem 
jedynym obywatelem, który zabiera tutaj głos, szkoda. Chciałem zapytać na początku trochę 
prowokacyjnie czy czytaliście Państwo ten raport, ale nie zapytam, wnioskując z dyskusji, bo 
wiecie Państwo, że nie jest to lektura łatwa. Zacytuję Fundację Batorego: „Celem ustawy było 
wzmocnienie udziału mieszkańców w funkcjonowaniu samorządów. To rodzaj inwestycji 
w dialog i wspólną refleksję z mieszkańcami nad kierunkami rozwoju gminy. Raport powinien 
ułatwić mieszkańcom poznanie sytuacji gminy, jej sukcesów, problemów i wyzwań. 
Naszpikowanie raportu szczegółowymi danymi dotyczącymi wszystkich aspektów 
funkcjonowania gminy, może zaciemniać obraz.” Tyle Fundacja Batorego. Zacznę może od 
formy, o której tutaj radna już wcześniej wspomniała, trochę krzywo skserowane kartki papieru, 
uniemożliwiające wyszukiwanie dokumentu, aktywne linki, które pojawiają się w niektórych 
miejscach, nie można też ich kliknąć, więc to nie dodaje powagi temu dokumentowi. Teraz czy 
ten dokument i raport mówi o miejscu, w którym jesteśmy? Czy jest lepiej czy jest gorzej? 
Odwoływanie się do roku poprzedniego, do kilku lat poprzednich, do 2 lat, a czasem wcale, 
wybiórczo w różnych miejscach dokumentu. Czy realizujemy strategię? Którą Panie 
Prezydencie? Tą z zeszłego roku z sierpnia? Powiedział Pan, przed chwilą, że to tylko nasza 
decyzja, w którą stronę iść, w którą stronę idziemy. Na końcu najważniejsze pytanie, dla kogo 
jest to miasto? Dla kogo ma być? Ten dokument powinien być narzędziem dla zwykłych 
mieszkańców do wglądu w rozwój ich miasta, do zobaczenia, w którą stronę zmierzamy, na 
jakim etapie tej drogi jesteśmy dziś. Jest to ważne szczególnie dla sporej grupy gorzowian, 
aktywistów, wolontariuszy, działaczy obywatelskich i społecznych, z których wielu znam 
osobiście ze stowarzyszenia, kilku jest na sali, pewnie część ogląda nas w transmisji online, 
którzy biorą w tym rozwoju aktywny udział. To my zgłaszamy projekty do budżetu 
obywatelskiego i je promujemy, to my działamy we wspólnotach mieszkaniowych, to my 
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sadzimy drzewa i roślinność, to my sprzątamy, pomagamy i wspieramy. Jesteśmy mocno 
aktywni i widoczni w mediach społecznościowych. Do współdziałania miasta z tą aktywnością 
obywatelską będę się odwoływał. Wybrałem kilka zagadnień. Pierwsze, współpraca z tak 
zwanym NGO-sami czyli organizacjami pozarządowymi. Pół strony, naprawdę? Wojna, 
o której tu była mowa w Ukrainie, pomoc, efekt migracyjny pokazały efektywność, sprawność 
i zdolność organizacyjną, za którą tak jak wspominaliście Państwo wcześniej, dostaliśmy 
podziękowania też od Prezydenta Ukrainy. To NGO-sy przyjęły ten pierwszy ciężar i natłok 
tych zadań i się zorganizowały bardzo szybko. Budżet obywatelski, też już o tym było, nie będę 
wracał do tematu kasowania i pieniędzy na inwestycje, bo to bardzo przykre. Chciałem 
wspomnieć o pomyśle, który był w kampanii wyborczej, Społeczne Rady Dzielnic. To znaczy 
oddanie trochę odpowiedzialności mieszkańcom, łącznie z finansami. Widzimy w raporcie jaki 
jest udział mieszkańców w tym budżecie obywatelskim. Nie jest porażający w tych 
spotkaniach. Oddanie i danie poczucia sprawczości i prawdziwego włączenia we współpracy 
z radnymi, w tych dzielnicach, na prawdę dałoby tutaj dużo. Powiem następny temat hasło: 
śmieci, pewnie moglibyśmy tutaj do jutra rana o tym dyskutować, ale o jednym aspekcie chcę 
wspomnieć. Na początku problemów i później w trakcie ustawy śmieciowej administratorzy, 
wspólnoty, zarządcy wspólnot, spółdzielnie mieszkaniowe o dziwo jednym głosem domagały 
się spotkań i udziału w tym i próbie poradzenia sobie ze Związkiem Celowy Gmin. O takich 
spotkaniach wiem co najmniej trzech, które się odbyły. Wiemy jak to się robi, 
uporządkowaliśmy to u siebie, wywoziliśmy te śmieci i gospodarowaliśmy nimi przez wiele lat. 
Wiem, że ustawa śmieciowa zmieniła trochę reguły gry, ale naprawdę te altany wyglądały 
inaczej, możecie sobie Państwo zobaczyć jak wyglądają altany śmietnikowe, jak wyglądają 
śmieci. Z tych spotkań nie wyniknęło nic w mojej ocenie. Nie ma absolutnie współpracy na tym 
poziomie. Następnie sprzątanie. Jako stowarzyszenie, nie tylko my, ale wiele sprząta. 
Sprzątamy reprezentacyjne miejsca Gorzowa, parki, murawy gorzowskie, miejsca, które 
wydawałoby się, że powinny świecić przykładem i powinny rzeczywiście wyglądać i mamy 
później takie sytuacje, że przyjeżdża w gości biznesowo na jedną czy dwie noce ktoś do nas, 
do Gorzowa, wychodzi na chwilę do miasta i tylko chyba przez kurtuazję nie mówi, ale widać 
to między wierszami, że to miasto do najczystszych raczej nie należy. Ostatnia rzecz, o której 
też tutaj już było wcześniej: zieleń. Raport zielonego oficera, jedna strona w raporcie. Mamy 
zielonego oficera. Dlaczego nie potrafimy nadzorować inwestycji? Ulica Srebrna chyba tu już 
była przywoływana z ostatnich dni. To jest kolejny tego typu przykład. Dlaczego mieszkańcy 
dowiadują się o wycince tak dużych zasobów w momencie realizacji inwestycji? Jak 
sprawujemy nad nimi nadzór? Dam jeszcze jeden przykład. W zeszłym roku 
z wolontariuszami, z aktywistami, po półtoramiesięcznych bojach formalnych z urzędem, 
w wyznaczeniu miejsca i dyrektywach bardzo szczegółowych, zasadziliśmy kilkadziesiąt 
drzew w Parku Górczyńskim. Przez pół roku aktywiści, wolontariusze podlewali, nasadzali, 
ogrodziliśmy też ten teren, nie mogliśmy się doprosić o współdziałanie miasta w opiekowaniu 
się nad takimi rzeczami. Chciałem zapytać czy ktoś z Państwa próbował posadzić coś więcej 
niż jedno drzewo w Gorzowie w uzgodnieniu z miastem? Jeżeli tak to gratuluję, nie jest to 
prosta sprawa. Pół roku to podlewaliśmy, a w międzyczasie dwa razy mityczna gorzowska 
kosiarka do trawy przejechała się po tych drzewach wycinając część, w czasie jednego 
koszenia wycinając całą linię drzew posadzonych rok wcześniej przez inną wolontariuszkę, 
aktywistkę Mirelę. Naprawdę się chce. Proszę Państwa w mieszkańcach jest energia i chęć 
do działania. Jednak niejednokrotnie spotyka się ona z brakiem odzewu i obojętnością ze 
strony władz miasta i ten raport to pokazuje. Brakuje odwzajemnienia tej chęci w postaci 
narzędzi do partnerskiego dialogu między tymi, którzy to miasto tworzą i tymi, którzy dla nich 
nim władają. Raport o stanie gminy mógłby być takim narzędziem. W efekcie mamy obraz 
miasta trochę odwróconego od aktywności mieszkańców, trochę siermiężnego, nieudolnie 
próbującego stawić czoła rzeczywistości. Usłyszcie ten obywatelski głos, niech włodarze 
współpracują i współtworzą z nami takie miasto, jakiego chcemy i jakiego oczekujemy. 
Najlepszego na jakie nas stać. 
Jan Kaczanowski – bardzo serdecznie dziękuję za bardzo elegancki, z wielką klasą, wielką 
kulturą głos. Myślę, że ktoś kto chciał słuchać, to na pewno wsłuchał się i przynajmniej jest to 
kierunek jak powinni mieszkańcy z nami rozmawiać i odwrotnie. 
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Jacek Wójcicki – dziękuję za uwagi i oczywiście postaramy się odpowiedzieć na te uwagi 
w sensie, żeby raport jak najbardziej odpowiadał oczekiwaniom mieszkańców. Niemniej 
jednak, z jednej strony przed chwilą usłyszeliśmy pytania radnych o doszczegółowienie 
jeszcze wielu rzeczy i tak naprawdę z jednej strony należałoby go rozbudować o wiele 
tematów, a z drugiej strony przydałoby się, żeby był jakąś syntezą, więc może faktycznie do 
samego raportu będziemy przygotować streszczenie. Może to będzie swego rodzaju 
alternatywa. Absolutnie nie jesteśmy zamknięci na współpracę z NGO-sami. Jak najbardziej 
chcemy to robić. Czasami faktycznie z braku komunikacji dochodzi do takich zdarzeń 
niechlubnych, kiedy to kosiarka, tak jak Pan powiedział, jedzie i skosi drzewa. Sam pod 
Filharmonią sadziłem, a pół roku później okazało się, że kosiarka wjechała, ale to może też 
faktycznie z naszego niedomówienia czasami, też z tego, że źle zostały zaznaczone. Jak 
najbardziej te uwagi są słuszne. Co do ustawy śmieciowej zgadzam się w 100%. Niestety 
wprowadzona w 2013 r. ustawa wywarzyła wszystko. Tak naprawdę to co Pan powiedział, że 
mieliśmy już, tak naprawdę to wszystko poukładane. Były altany, ludzie wiedzieli, jak 
segregować, trzeba było tylko to zadanie rozwijać, a ustawa przewróciła wszystko, uczyliśmy 
się, dzisiaj uczymy się niestety instrumentem przymusu i bardzo ubolewam z tego powodu, 
instrumentem przymusu w postaci kar za niesegregowanie, ale z drugiej strony, jeżeli tego nie 
będziemy egzekwować, to nie będziemy wypełniali nie tylko norm, nie tylko poziomów 
segregacji, ale przede wszystkim w ten sposób nie dbamy o środowisko. Więc jak najbardziej 
uwagi przyjmujemy. Postaram się, żeby ten raport był jak najbardziej czytelny, a z drugiej 
strony jak radni prosili, żeby był jak najbardziej pełny. 
Piotr Wilczewski – tylko odnośnie tego raportu, bo pamiętam dyskusję rok temu, 2 lat temu, 3 
lata temu i moja koleżanka Marta Bejnar-Bejnarowicz czy Radosław Wróblewski, wszyscy 
zgłaszaliśmy potrzebę, żeby ten raport ewoluował, żeby było tam więcej informacji, żeby były 
dane porównawcze, także my to zgłaszaliśmy rok temu, 2 lata temu i 3 lata temu. Bardzo się 
cieszę, że p. Adam to również zgłosił i mam nadzieję, że tym samym sposobem jednak ten 
raport będzie ewoluował i jednak będą się pojawiały te streszczenia czy dane porównawcze 
i cieszę się, że Prezydent zauważył teraz głos p. Adama. Będziemy w połowie roku 
przypominali o tym w razie czego. 
Radosław Wróblewski – tak tylko zupełnie na koniec tej dyskusji, ale też chciałem zwrócić 
uwagę, że jest szansa zawsze na coś nowego i idzie nowe i pakt dla samorządów podpisany 
przez Donalda Tuska, Władysława Kosiniak-Kamysza, Włodzimierza Czarzastego, Szymona 
Hołownię mówi wprost, 100% wartości subwencji dla samorządów. Dlatego też idzie nowe 
i miejmy nadzieję, że to nowe rzeczywiście będzie miało realny wpływ na to co się dzieje 
również w polskim samorządzie. 
Jan Kaczanowski – zanim zamknę dyskusję, pozwolicie Państwo, że dosłownie trzy zdania od 
siebie osobiście. Myślę, że to jest dobry moment i chciałem poinformować, że odkąd, ładnych 
kilka lat działamy w samorządzie przede wszystkim tylko i wyłącznie gorzowskim, to nie ulega 
dla mnie wątpliwości, że ostatnie lata, mam na myśli te lata 2020-2022, to z mojego punktu 
widzenia, najtrudniejsze lata, nie tylko dla samorządu, ale także i dla naszego kraju. Osobiście 
uważam i twierdzę czasami jak z Prezydentem się spotykam, to rozmowa jest dosyć 
interesująca, ale powiem wprost, że w tym trudnym momencie akurat podołał Pan tym, według 
mnie, bardzo trudnym wyzwaniom, przed którymi stanęliśmy. Jest również okazja ku temu, 
żeby bardzo serdecznie podziękować radnym Sejmiku Województwa Lubuskiego, a obecnym 
przede wszystkim tutaj, radnej Annie Synowiec, czy też radnemu Marcinkiewiczowi za 
wszystko to, co czynią pozytywnego dla naszego miasta Gorzowa. Przed nami wyzwania 
bardzo wielkie. Wiem, że orientujecie się w naszych potrzebach i życzę z całego serca, żeby 
te wasze marzenia i oczekiwania w stosunku do naszego miasta Gorzowa się spełniły. Zawsze 
jest tak, że nie może być lepiej. Ważne żeby z tych ewentualnie potknięć wyciągać stosowne 
wnioski. Bardzo serdecznie dziękuję za uwagę. W związku z brakiem dalszych zgłoszeń do 
dyskusji, zamykam dyskusję w tym punkcie porządku obrad. 
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c) druk nr 923 - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego wotum zaufania. 
 

Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Ponadto projekt 
został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów, Komisję Gospodarki 
i Rozwoju, Komisję Oświaty, Komisję Spraw Społecznych oraz Komisję Kultury, Sportu 
i Promocji. 
 
Głosowano w sprawie: 
druk nr 923 - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego wotum zaufania.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz 
Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, 
Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Krzysztof Kochanowski, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (3) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Katarzyna Szymczak 
 
Podjęta uchwała w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Gorzowa Wielkopolskiego wotum 
zaufania, stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Jan Kaczanowski – gratuluję Panie Prezydencie uzyskania przez Radę wotum zaufania i tak 
myślę, jak tak dalej pójdzie, to do końca tej kadencji w tym dobrym duchu dobrniemy. 
 
Ad.6 Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu miasta za 2021 r. 
 
Jan Kaczanowski – sprawozdanie finansowe za 2021 r., sprawozdanie roczne z wykonania 
budżetu miasta za 2021 r., sprawozdanie roczne z wykonania planów finansowych instytucji 
kultury za 2021 r. oraz informacja o stanie i sposobie gospodarowania majątkiem trwałym 
miasta Gorzowa Wielkopolskiego na dzień 31.12.2021 r. stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
Proszę o zabranie głosu Skarbnik Miasta Agnieszkę Kaczmarek, która przedstawi 
sprawozdanie oraz zapozna z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej, następnie głos 
zabierze Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – p. Radosław Wróblewski. 
 

a) zapoznanie się ze sprawozdaniem finansowym za 2021 r., sprawozdaniem 
rocznym z wykonania budżetu miasta za 2021 r., sprawozdaniem rocznym z 
wykonania planów finansowych instytucji kultury za 2021 r. oraz informacją o 
stanie i sposobie gospodarowania majątkiem trwałym miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego na dzień 31.12.2021 r., 

b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu 
z wykonania budżetu Miasta Gorzowa Wlkp. za 2021 r. wraz z informacją o stanie 
mienia Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, 
 

Agnieszka Kaczmarek – Skarbnik Miasta – odczytała uchwałę Nr 225/2022 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 27 kwietnia 2022 roku 
– załącznik nr 11 do protokołu 
 

c) zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla 
Prezydenta Miasta, 
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d) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku 
Komisji Rewizyjnej, 
 

Radosław Wróblewski – przestawił wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 
Prezydentowi Miasta Gorzowa Wielkopolskiego z tytułu wykonania budżetu miasta za 2021 
rok – załącznik nr 12 do protokołu, oraz uchwałę Nr 232/2022 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 4 maja 2022 roku w sprawie wydania 
opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Gorzowa Wlkp. dotyczącym udzielenia 
absolutorium Prezydentowi – załącznik nr 13 do protokołu 
 

e) druk nr 924 - podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego za 2021 rok, 
 

Anna Kozak – mam pytanie do Pani Skarbnik. Proszę o wytłumaczenie nam i mieszkańcom, 
chodzi o współczynnik długu w relacji z dochodami miasta. W roku 2021 ten współczynnik 
wynosił 32,46%, a w roku 2022, czyli obecnym zakładany jest na poziomie 42,05%. W 2023 r. 
dochodzimy do poziomu 49,72% i potem w kolejnym roku on zaczyna spadać. Współczynnik 
ten mówi nam o relacji zobowiązań miasta do dochodów ogółem i porusza dwie ważne 
kwestie, jest to wielkość zadłużenia, czyli czy jesteśmy w stanie jednocześnie spłacać 
terminowo swoje zobowiązania pieniężne, które wynikają z kredytów i pożyczek, przy 
jednoczesnym zaspokajaniu potrzeb bieżących jednostki samorządu terytorialnego, a także 
przy jednoczesnym realizowaniu wydatków inwestycyjnych. Proszę również o wytłumaczenie 
nam i uspokojenie nas, chodzi o deficyt. Z roku na rok mamy systematycznie rosnący deficyt 
budżetowy, za rok 2020 wykonanie wynosiło 7.027.683,50 zł, a w roku 2021- 26.229.343,61 
zł. Mówię o wykonaniu, a nie o zakładanym deficycie. W zasadzie można powiedzieć, że jest 
kilka przyczyn i my to rozumiemy jako radni, tutaj je sobie wypisałam, ale jeżeli to nie będą te 
przyczyny to proszę mnie skorygować, bo nie mam takiej wiedzy jak Pani Skarbnik. Myślę, że 
jest to związek z zaangażowaniem miasta w realizację przedsięwzięć inwestycyjnych, 
współfinansowanych ze środków Unii Europejskiej. Na pewno jest to konsekwencja 
wystąpienia kryzysu ekonomicznego, co jest widoczne w ubytku dochodów własnych, 
w wykonanych dochodach ogółem. Myślę, że wpływ na funkcjonowanie miasta ma także 
państwo poprzez powiększenie katalogu zadań publicznych i zapewnienia na ten cel środków 
finansowych lub ewentualnie niedoszacowania tych pieniędzy. Także mamy koszty innych 
wydatków. Korzystanie z bezzwrotnych środków finansowych z Funduszy Strukturalnych 
i Funduszu Spójności, są one przyznawane w myśl zasady dodatkowości, a refundacja 
następuje dopiero po zakończonych przedsięwzięciach. Mamy też wymagany wkład własny, 
czasami jest to powodem, że jako miasto mamy ograniczone starania o pozyskanie tych 
funduszy. Rozumiem, że konsekwencją wzrastającego deficytu, jest to zwiększenie długu 
i towarzyszących mu kosztów obsługi. Zatem chcę zadać takie pytania. Jakie zostaną podjęte 
działania przez Prezydenta, przez Państwa, aby zachować zasadę zrównoważenia budżetu 
w części bieżącej? 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – w wydatkach inwestycyjnych i zakupach inwestycyjnych mamy 
bardzo niski procent realizacji, wydatki inwestycyjne to jest 67% tylko, 100 mln zł to jest 
niewykonane. Czy my to wszystko przenieśliśmy, czy coś w ogóle wyleciało? Jak to się 
w ogóle ma, wobec tego deficytu, o którym Prezydent mówił na ostatnim spotkaniu z radnymi, 
że nam 100 mln zł brakuje w związku z roszczeniami firm budowlanych. 
Anna Kozak – przepraszam bardzo zagapiłam się, chciałam jeszcze zapytać o należności oraz 
zabrane aktywa finansowe, które też z roku na rok nam wzrastają. Obecnie mamy 
289.878.955,92 zł. Czym to jest spowodowane i czy są podejmowane działania, żeby je 
obniżyć? 
Agnieszka Kaczmarek – odpowiadając na pytania radnej Anny Kozak. Mowa była 
o współczynniku zadłużenia. Współczynnik tej kwoty długu w relacji do dochodów, tak jak Pani 
wymieniła w 2021 roku kształtował się na poziomie 30,88%, na koniec tego roku jest 
planowany w wysokości 41,97% i w 2023 na maksymalnym poziomie 49,72%, a w kolejnych 
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latach już spada. Spowodowane jest to tym, że zaciągamy kredyty na realizację inwestycji, bo 
tutaj chcę podkreślić, że to zadłużenie, te kredyty, które podejmujemy, możemy tylko 
i wyłącznie przeznaczać na realizację inwestycji i tak jak mówił wcześniej Prezydent udało nam 
się pozyskać kredyt w wysokości blisko 400 mln zł z EBI, natomiast on jest rozłożony w latach. 
W ciągu tego okresu, o którym mówiliśmy były zaciągane poszczególne transze i teraz 
wysokość tego zadłużenia na koniec obecnego roku, czyli 2022 będzie się kształtowała na tym 
poziomie dopiero w momencie, kiedy fizycznie uruchomimy kredyt. Mamy jeszcze w tym roku 
do uruchomienia 90 mln zł z EBI. W kolejnym roku mamy jeszcze kolejne 44 mln zł, będziemy 
mogli uruchomić, jeżeli taką decyzję Rada podejmie i przy wykorzystaniu pełnego kredytu 
z EBI wysokości 400 mln zł, poziom tego zadłużenia będzie się kształtował w roku 2023 
w wysokości 385 mln zł, co będzie stanowiło zgodnie z Wieloletnią Prognozę blisko 50% 
zadłużenia do dochodów. To o czym Pani mówiła, ten stary wskaźnik 60% zadłużenia on już 
od dłuższego czasu nie obowiązuje, ponieważ ustawodawca doszedł do wniosku, że on de 
facto nie odzwierciedla faktycznych możliwości samorządów, co do możliwości spłat 
zobowiązań i w tym momencie jakby, nawet nie tyle jest istotny poziom samego zadłużenia, 
co zdolność każdego samorządu do spłaty swojego zadłużenia, do obsługi tego zadłużenia, 
czyli do ponoszenia rat oraz oprocentowania czyli odsetek. Nasz wskaźnik, to co też mówiłam 
przy okazji odczytywania opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, kształtuje się na bardzo 
bezpiecznym poziomie. W roku 2021 ten limit naszej możliwości spłaty wynosił 14,61%. My 
wykorzystaliśmy z niego tylko 3,41%. W tym roku, w którym ten poziom zadłużenia ma być 
maksymalny, czyli blisko 50%, maksymalny wskaźnik wynosi 14,09%, natomiast 
prognozujemy, że spłata kredytu i odsetki obciąży go na poziomie 2,66%. Także, to co 
czytałam wcześniej z Regionalnej Izby Obrachunkowej, ten wskaźnik spełniony jest w całym 
okresie zadłużenia. Co ważne, jeżeli chodzi w ogóle o ten kredyt EBI, to też chciałabym 
Państwu podkreślić, że jest to bardzo korzystny dla nas kredyt, ma on niskie oprocentowanie. 
Mogę nawet podać tak na szybko dla porównania, mamy jeszcze kredyt zaciągnięty wiele lat 
wcześniej, kiedy też była generalnie dobra sytuacja, oprocentowanie WIBOR 3M nie było 
wysokie. Mieliśmy kredyt zaciągnięty w banku komercyjnym, nie EBI, przy kwocie, którą mamy 
jeszcze do spłaty z tego kredytu 24 mln, przy dzisiejszym, powiedzmy WIBOR 3M, wysokość 
odsetek kształtowałaby się na poziomie około 1.000.800 zł. Natomiast dla porównania kredyt, 
który mamy zaciągnięty z EBI, chociażby w transzy wysokości 87.200.000 zł przy dzisiejszej 
sytuacji spłacalibyśmy około 880 tys. zł odsetek. Także widać tą różnicę, tam dużo mniejsza 
kwota, dużo większe odsetki, tutaj mamy dużo większą kwotę, a dużo mniejsze odsetki, także 
naprawdę jest to bardzo korzystne z punktu widzenia samorządów. Pytanie brzmiało czy ta 
sytuacja, to zadłużenie zagraża realizacji zadań? W naszej ocenie nie zagraża, zresztą 
potwierdza to Regionalna Izba Obrachunkowa. Przytoczę jeszcze raz może tylko fragment 
zdania, które czytałam, że poziom długu nie zagraża realizacji zadań publicznych przez miasto 
w latach, na które uchwalono Wieloletnią Prognozę Finansową. Także myślę, że tutaj mamy 
sytuację, jeżeli chodzi o samo zadłużenie, bezpieczną. Oczywiście w sytuacji wzrostu WIBOR-
u musimy się liczyć z tym, że te odsetki, które będziemy musieli spłacać, będą wyższe, ale 
gdyby to był kredyt na rynku komercyjnym, a nie z EBI, te odsetki byłyby znacząco wyższe. 
Drugie pytanie dotyczyło deficytu i tego, że deficyt ten zwiększa się z roku na rok. Tutaj 
chciałam zauważyć, że bardzo trafnie dokonała Pani analizy ogólnej sytuacji miasta 
i faktycznie te przyczyny, które Pani wymieniła są, bardzo istotne i wpływają właśnie w ten 
sposób, że skutkują obciążeniami dodatkowymi dla miasta, dla samorządów, co powoduje, że 
musimy więcej środków własnych przeznaczać na realizację chociażby zadań, na które nie 
mamy pełnego finansowania. Tak jak Państwo to wielokrotnie podnosili przykład subwencji 
oświatowej chociażby. Ale wszystkie te argumenty, które Pani przytoczyła jak najbardziej 
potwierdzam, są one bardzo trafne. Na ten moment ten deficyt nie jest wielki, bo przypomnę, 
że planowaliśmy w tym roku około 170 zł mln deficytu, w rezultacie zamknął on się w wysokości 
26 mln zł. Trudno powiedzieć, jak zamknie się ten rok, ale myślę, że sytuacja gospodarcza 
jaka jest obecna, rosnący wskaźnik inflacji, podwyżki stóp procentowych i cała ta sytuacja, 
która jest związana z wojną i pomocą również Ukrainie, całość, to wszystko skupi się na tym, 
że ten rok być może również zamkniemy deficytem, ale dopiero na koniec tego roku będziemy 
mogli tak naprawdę stwierdzić jak to faktycznie się ukształtuje. Być może część dochodów 
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wykonamy w wysokości wyższej niż zaplanowaliśmy, być może część dochodów wykonamy 
w wysokości niższej, niż zaplanowaliśmy. Nie zawsze jesteśmy w stanie w 100% trafić w tą 
kwotę, którą uda nam się zrealizować w budżecie. 
Jacek Wójcicki – dwa zdania do pytania, które zadała p. Marta Bejnar-Bejnarowicz. 
Oczywiście, że te inwestycje, czy ta kwota budżetu, która nie została zrealizowana na 
inwestycje, ona albo przeszła na kolejny rok, ona nie przepadła, ponieważ przede wszystkim 
to wykonanie wynika z tego, że inwestycje się opóźniały więc to proces inwestycyjny się 
przedłuża. 
Jan Kaczanowski – lista mówców jest wyczerpana. Zamykam dyskusję w tym punkcie 
porządku obrad. Pragnę poinformować, że projekt uchwały na druku 924 został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisje: Budżetu i Finansów, Gospodarki i Rozwoju, Oświaty 
i Wychowania, Kultury Sportu i Promocji, Spraw Społecznych oraz Komisję Rewizyjną.  
 
Głosowano w sprawie: 
druk nr 924 - podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Gorzowa Wielkopolskiego za 2021 rok,  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (1) 
Halina Kunicka  
NIEOBECNI (3) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Katarzyna Szymczak 
 
Podjęta uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 
z wykonania budżetu Miasta Gorzowa Wielkopolskiego za 2021 rok, stanowi załącznik nr 14 
do protokołu. 
 

f) druk nr 925 - podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2021 rok. 
 

Jan Kaczanowski – pragnę poinformować, że projekt uchwały na druku 925 został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Rewizyjną. Nie widzę zgłaszających się 
do dyskusji, zatem przystępujemy do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
druk nr 925 - podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021 
rok.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (1) 
Halina Kunicka  
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NIEOBECNI (3) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Katarzyna Szymczak 
 
Podjęta uchwała w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok, stanowi 
załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Jan Kaczanowski – Panie Prezydencie serdecznie gratuluję, wszystkiego dobrego. 
Jacek Wójcicki – chciałem bardzo serdecznie podziękować za udzielone absolutorium. To jest 
wyraz zaufania nie tylko dla mnie, a właściwie przede wszystkim nie dla mnie, a dla całego 
zespołu i całemu zespołowi chcę serdecznie podziękować za ogrom pracy, naszym 
współpracownikom, pracownikom, naszym dyrektorom, prezesom spółek miejskich wszystkim 
tym, którzy tworzą dzisiaj naszą codzienną, gorzowską rzeczywistość. Ona nie jest idealna, 
oczywiście, że nie, ale ważne, że mamy swoje ideały i do tych ideałów dążymy. Chcielibyśmy, 
żeby Gorzów się zmieniał oczywiście dużo szybciej, dynamiczniej, niemniej jednak myślę, że 
sytuacja przy prezentacji raportu o stanie miasta za 2022 rok będzie trudniejsza, choć zawsze 
żywię nadzieję, że nawet z najtrudniejszego kryzysu można wyjść. I tak jak rozpoczynaliśmy 
pracę w roku, w którym mieliśmy covid, myśleliśmy, że przecież już nic gorszego nas nie może 
spotkać. Pomimo covidu, przeszliśmy przez ten czas pandemii bardzo dobrze i bardzo silną, 
obronną ręką. Mam nadzieję i też żywię tą nadzieję dla całego naszego kraju, dla całej Polski, 
że lekcja, którą wyciągniemy, którą wyciągnie świat wobec konfliktu, będzie dla nas 
z pożytkiem, pomimo tego kryzysu, który już czujemy, ta sytuacja geopolityczna się zmieni. 
My to już widzimy, jeżeli chodzi o inwestorów, którzy pukają do naszych drzwi, widzimy, że 
Polska jest stabilnym mocnym krajem w środkowej Europie, który daje szansę i mam nadzieję, 
że z tej szansy skorzystamy. Mam nadzieję, że politycy tam daleko na Wiejskiej, nie mówię tu 
o Prezydent Olek, bo jej nie ma, a właśnie z poseł Sibińską siedzi na komisji i walczy 
o pieniądze dla nas, pieniądze infrastrukturalne, ale mam nadzieję, że ci politycy również będą 
o nas dbali. Dziękuję im, przedstawicielom naszym w parlamencie ze wszystkich opcji, bo 
trzeba przyznać, że o ile różnią się w politycznych poglądach, o tyle samorząd mają w sercu 
i za to też dziękuję. Chciałem podziękować za to wykonanie budżetu przede wszystkim Pani 
Skarbnik i Dyrektor Sikorskiej za pilnowanie tych rachunków i tego, żebyśmy pomimo kłótni, 
pomimo sporów, spinali ten budżet. 
 
Ad.7 Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Miasta Gorzowa 

Wielkopolskiego z organizacjami pozarządowymi na rok 2021. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Miasta 
z organizacjami pozarządowymi na rok 2021 wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 16 
do protokołu. Ponadto sprawozdanie przyjęła do wiadomości Komisja Spraw Społecznych. W 
związku z brakiem chętnych do dyskusji w tym punkcie porządku obrad proponuję zapis, że 
Rada Miasta przyjęła sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Miasta z organizacjami 
pozarządowymi na rok 2021 do wiadomości.  
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.8 Sprawozdanie z realizacji Polityki Społecznej Gorzowa Wielkopolskiego 2023+ za 

rok 2021. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że sprawozdanie z realizacji Polityki Społecznej Gorzowa 
Wielkopolskiego 2023+ za rok 2021 wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 17 do 
protokołu. Otwieram dyskusję w tym punkcie porządku obrad. Jako pierwszy zgłosił się radny 
Radosław Wróblewski. 
Radosław Wróblewski – chciałbym tylko zaznaczyć dwie rzeczy. Każdy może oczywiście to 
doczytać szczegółowo, program „Złota Rączka” jak najbardziej działa, sprawdza się i dziękuję, 
że znajduje on realizację w kolejnych latach funkcjonowania naszej Rady Miasta w tej kadencji. 
Chciałbym również zauważyć, że mamy już pierwszy efekt programu leczenia niepłodności 
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metodą in vitro i to też jest ważne, 10 par zakwalifikowanych, kilka par, które już tak naprawdę 
przechodzą kolejne etapy i pierwszy taki dobry promyczek, jedna para, która już oczekuje na 
dziecko. Mam nadzieję, że również w dalszych latach będziemy iść w tym kierunku i zapewniać 
możliwość naszym mieszkańcom właśnie radzenia sobie z tym problemem cywilizacyjnym  
w ten sposób. 
Jan Kaczanowski – czy jeszcze w tym punkcie porządku obrad ktoś chciałby zabrać głos? Nie 
widzę, zamykam dyskusję. Sprawozdanie przyjęła do wiadomości Komisja Spraw 
Społecznych, w związku z tym proponuję zapis, że Rada Miasta przyjęła sprawozdanie z 
realizacji Polityki Społecznej Gorzowa Wielkopolskiego 2023+ za rok 2021 do wiadomości. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.9 Informacja o udzielonych ulgach w ramach Programu oddłużeniowego dla osób 

korzystających z lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego w latach 2020-2021. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że informację o udzielonych ulgach w ramach Programu 
oddłużeniowego dla osób korzystających z lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Miasta Gorzowa Wielkopolskiego w roku 2020-2021 wszyscy radni otrzymali i stanowi 
załącznik nr 18 do protokołu. Ponadto informację przyjęła do wiadomości Komisja Spraw 
Społecznych. W związku z brakiem chętnych do dyskusji w tym punkcie porządku obrad 
proponuję zapis, że Rada Miasta przyjęła informację o udzielonych ulgach w ramach 
Programu oddłużeniowego dla osób korzystających z lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Miasta Gorzowa Wielkopolskiego w roku 2020-2021 do wiadomości. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.10 Sprawozdanie z działalności Gorzowskiego Centrum Pomocy Rodzinie za 2021 

rok. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że sprawozdanie działalności Gorzowskiego Centrum 
Pomocy Rodzinie za 2021 rok wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
Ponadto sprawozdanie przyjęła do wiadomości Komisja Spraw Społecznych. W związku 
z brakiem chętnych do dyskusji w tym punkcie porządku obrad proponuję zapis, że Rada 
Miasta przyjęła sprawozdanie z działalności Gorzowskiego Centrum Pomocy Rodzinie za 
2021 rok do wiadomości.  
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.11 Druk nr 945 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 20 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Spraw Społecznych. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 945 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin 
pracy aptek ogólnodostępnych na terenie miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 



30 

 

Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, 
Anna Kozak, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian 
Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert 
Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (3) 
Patryk Broszko, Halina Kunicka, Maria Surmacz  
NIEOBECNI (3) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Katarzyna Szymczak 
 
Podjęta uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych na terenie miasta Gorzowa Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 21 do 
protokołu. 
 
Ad.12 Druk nr 946 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 

rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 22 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Spraw Społecznych oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 946 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, 
Anna Kozak, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian 
Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert 
Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (3) 
Patryk Broszko, Halina Kunicka, Maria Surmacz  
NIEOBECNI (3) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Katarzyna Szymczak 
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
Ad.13 Druk nr 947 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 

rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 24 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Oświaty i Wychowania oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 947 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, 
Anna Kozak, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian 
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Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert 
Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (3) 
Patryk Broszko, Halina Kunicka, Maria Surmacz  
NIEOBECNI (3) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Katarzyna Szymczak 
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Ad.14 Druk nr 948 A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 

rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 26 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 948 A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, 
Anna Kozak, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian 
Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert 
Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (3) 
Patryk Broszko, Halina Kunicka, Maria Surmacz  
NIEOBECNI (3) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Katarzyna Szymczak 
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Ad.15 Druk nr 949 A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2022-2047. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
wprowadzonych zmian ujęte jest w załączniku nr 2 do uchwały. Ponadto projekt został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 949 A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2022-2047.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, 
Anna Kozak, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian 
Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert 
Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (3) 
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Patryk Broszko, Halina Kunicka, Maria Surmacz  
NIEOBECNI (3) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Katarzyna Szymczak 
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego na lata 2022-2047, stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Ad.16 Druk nr 941 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 29 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 941 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, 
Anna Kozak, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian 
Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert 
Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (3) 
Patryk Broszko, Halina Kunicka, Maria Surmacz  
NIEOBECNI (3) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Katarzyna Szymczak 
 
Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości, stanowi załącznik nr 
30 do protokołu. 
 
Ad.17 Druk nr 942 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 31 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 942 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, 
Anna Kozak, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian 
Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert 
Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (3) 
Patryk Broszko, Halina Kunicka, Maria Surmacz  
NIEOBECNI (3) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Katarzyna Szymczak 
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Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości, stanowi załącznik nr 
32 do protokołu. 
 
Ad.18 Druk nr 943 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 33 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 943 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, 
Anna Kozak, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian 
Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert 
Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (3) 
Patryk Broszko, Halina Kunicka, Maria Surmacz  
NIEOBECNI (3) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Katarzyna Szymczak 
 
Podjęta uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego, stanowi 
załącznik nr 34 do protokołu. 
 
Ad.19 Druk nr 951 - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy społecznościom 

obwodów kijowskiego, wołyńskiego, żytomierskiego, zakarpackiego oraz 
sumskiego położonych na terenie Ukrainy. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 35 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 951 - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy społecznościom obwodów 
kijowskiego, wołyńskiego, żytomierskiego, zakarpackiego oraz sumskiego położonych na 
terenie Ukrainy.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, 
Anna Kozak, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian 
Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert 
Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (3) 
Patryk Broszko, Halina Kunicka, Maria Surmacz  
NIEOBECNI (3) 
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Robert Anacki, Przemysław Granat, Katarzyna Szymczak 
 
Podjęta uchwała w sprawie udzielenia pomocy społecznościom obwodów kijowskiego, 
wołyńskiego, żytomierskiego, zakarpackiego oraz sumskiego położonych na terenie Ukrainy, 
stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
 
Ad.20 Druk nr 952 - podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych 
uczestniczących w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub 
ćwiczeniu. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 37 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 952 - podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych uczestniczących w działaniu 
ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław 
Wróblewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Halina Kunicka, Maria Surmacz  
NIEOBECNI (3) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Katarzyna Szymczak 
 
Podjęta uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 
ratowników ochotniczych straży pożarnych uczestniczących w działaniu ratowniczym, akcji 
ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu, stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
 
Ad.21 Druk nr 950 - podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały z inicjatywy Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji wszyscy radni otrzymali.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 950 - podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, 
Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, 
Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert Surowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (4) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Halina Kunicka, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (3) 
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Robert Anacki, Przemysław Granat, Katarzyna Szymczak 
Podjęta uchwała w sprawie rozstrzygnięcia skargi, stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 
 
Ad.22 Druk nr 940– podjęcie uchwały w sprawie przyznania Odznaki Honorowej Miasta 

Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali wraz z 
protokołem nr 1/2022 ze spotkania Zespołu ds. oceny merytorycznej wniosków o przyznanie 
Odznaki Honorowej Miasta Gorzowa Wlkp. z dnia 5 maja 2022 roku, który stanowi załącznik 
nr 40 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty 
i Wychowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 940– podjęcie uchwały w sprawie przyznania Odznaki Honorowej Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, 
Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, 
Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert Surowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (4) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Halina Kunicka, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (3) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Katarzyna Szymczak 
 
Podjęta uchwała w sprawie przyznania Odznaki Honorowej Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, 
stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 
 
Ad.23 Druk nr 944 – podjęcie uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa 

Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – w tym temacie dyskusji nie przewiduje się. Informuję, że wniosek uzyskał 
rekomendację kapituły oraz jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Oświaty i Wychowania – 
wniosek stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 944 – podjęcie uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, 
Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, 
Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert Surowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (4) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Halina Kunicka, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (3) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Katarzyna Szymczak 
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Podjęta uchwała w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 
 
Ad.24 Sprawozdanie z obrotu nieruchomościami komunalnymi za I kwartał 2022 r. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że sprawozdanie z obrotu nieruchomościami komunalnymi 
za I kwartał 2022 r. wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 44 do protokołu. Ponadto 
sprawozdanie przyjęła do wiadomości Komisja Gospodarki i Rozwoju. W związku z brakiem 
chętnych do dyskusji w tym punkcie porządku obrad proponuję zapis, że Rada Miasta przyjęła 
sprawozdanie z obrotu nieruchomościami komunalnymi za I kwartał 2022 r. do wiadomości.  
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.25 Przyjęcie protokołu z XLIX sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – pyta, czy radni mają uwagi lub pytania do protokołu z XLIX sesji Rady 
Miasta. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XLIX sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, 
Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, 
Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, 
Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (5) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Oskar Serpina, Maria Surmacz  
NIEOBECNI (3) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Katarzyna Szymczak 
 
Ad.26 Sprawy różne, wolne wnioski. 
 
Jan Kaczanowski – w dniu jutrzejszym wszystkie mamy obchodzą swoje święto. Korzystając 
z okazji już dziś pragnę złożyć najserdeczniejsze życzenia dużo zdrowia, które jest darem 
bezcennym, wytrwałości, nieustającej radości, pogody ducha, uśmiechu na twarzy oraz 
wszelkiej pomyślności na niwie zawodowej i prywatnej. Mamy wszystkie są wielką wartością. 
Piotr Wilczewski – miasto aktywnie włączyło się w rywalizację o puchar Rowerowej Stolicy 
Polski. Prezydent Szymankiewicz jasno pokazywał na rowerze, jak powinniśmy brać udział 
w tej rywalizacji. Aczkolwiek mam uwagę do Prezydenta Wójcickiego, bo Prezydent Kubicki 
w Zielonej Górze jasno powiedział, że będzie robił codziennie 20 km, żeby tylko wygrać 
z Gorzowem i mam nadzieję, że Prezydent Wójcicki włączy się do tej akcji i pokaże jak 
mieszkańcy powinni jeździć. Dodatkowo Prezent Kubicki, tego już nie wymagam od Pana 
Prezydenta, obiecuje tort dla najlepszego radnego, posła albo senatora, który wykręci 
najwięcej kilometrów. Także może tutaj dla urzędników Prezydent by zaproponował właśnie 
jakąś taką nagrodę, żeby zachęcić wszystkich. 
Jacek Wójcicki – właśnie Prezydent Szymankiewicz zadeklarował, że wykręci za mnie 20 km 
więc zakładam, że 40 km dziennie. A co do prezentu, nagrody oczywiście cóż mogę 
zaproponować? Tort nie, ale upiekę sernik dla tego, kto wyjedzie najwięcej kilometrów. Co 
prawda będzie musiał spalić ten sernik później, w sensie kalorie spalić, ale sernik upiekę nie 
ma sprawy. 
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Ad.27 Zakończenie obrad. 
 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – Jan Kaczanowski 
zamyka obrady L sesji Rady Miasta dziękując radnym za udział. 

 
 
 
 

Przewodniczący Rady Miasta 
( - ) 

Jan Kaczanowski 
 
Przygotowały: 
Barbara Szkudlarek 
Małgorzata Matuszek 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


